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Varam balsot par konkursa
“Ludzas novada himna” darbiem

11. janvārī uz pirmo sēdi pulcējās Ludzas novada pašvaldī-
bas konkursa “Ludzas novada himna” žūrijas komisija, kurā tika
atvērtas 8 anonīmas aploksnes ar konkursa darbiem (himnas
demo versijas CD formātā, notis ar vārdiem un himnas teksts).

18. janvārī komisija sanāca otro reizi. Tā jau bija izvērtē-
jusi darbus un izvēlējusies labākos, ko tagad ir iespēja vēr-
tēt iedzīvotājiem, izvēloties Ludzas novada himnai atbilsto-
šāko darbu. 

Tautas balsošanai nodoti četri darbi: “Lūdzam par  Ludzu”,
“Ludzas novada himna”, “Dziesma par Ludzu”, “Ludzas no-
vada himna” (autori netiek nosaukti). 
Nobalsot par izvirzītajiem darbiem var internetā –

pašvaldības mājas lapā: www.ludza.lv 
līdz š.g. 26. februārim.

Visās novada bibliotēkās ir pieejams internets, un ikviens bib-
liotēkās var noklausīties konkursa darbus un nobalsot par tiem.
Balsot būs iespējams arī Ludzas novada pašvaldības adminis-
tratīvajā ēkā – 1. stāva vestibilā (Raiņa ielā 16, Ludzā, Ludzas
novadā), kur būs iespēja noklausīties visus 4 konkursa darbus. 

Tautas nobalsošanas rezultāti tiks ņemti vērā, nosakot kon-
kursa uzvarētāju, tomēr žūrijas komisija pieņems galīgo lē-
mumu noslēguma sēdē.

Konkursa rezultāti tiks paziņoti līdz 1. martam.
Žūrijas sastāvā strādā: komisijas priekšsēdētāja Evita Podoļeca

– Ludzas Mūzikas pamatskolas direktores vietniece izglītības jomā;
komisijas locekļi Ēriks Čudars – Jāņa Ivanova Rēzeknes Mūzikas
vidusskolas kordiriģēšanas nodaļas vadītājs; Jānis Ivulāns – Ludzas
novada domes deputāts; Inta Nagla – Ludzas vakara vidussko-
las direktores vietniece mācību darbā; Aina Kairova – Ludzas
pilsētas ģimnāzijas pedagoģe, kora pulciņa skolotāja.

Saskaņā ar konkursa Nolikumu, ja iesniegtie darbi būs pie-
tiekoši augstvērtīgi, atbilstošākais darbs iegūs Ludzas novada
himnas statusu. Trīs veiksmīgākie pretendenti tiks apbalvoti
ar Ludzas novada pašvaldības Pateicības rakstiem un nau-
das prēmiju: 700 eiro saņems konkursa uzvarētājs, 200 eiro
un 100 eiro – attiecīgi divu citu labāko darbu iesniedzēji. 

Ērika Bondarenko,
Ludzas novada pašvaldības sabiedrisko attiecību speciāliste

20. janvārī Ludzas Tautas namā notika
Ludzas novada uzņēmēju un zemnieku bal-
le, uz kuru pulcējās aptuveni 100 uzņēmēji
ar savām ģimenēm un darba kolektīviem.
Pasākumā tika godināti konkursa “Ludzas
novada uzņēmēju gada balva 2016” lau-
reāti. Bija koncerts un arī balle. 

Ludzas novada pašvaldības domes priekš-
sēdētājas vietnieks attīstības jautājumos
Aivars MEIKŠĀNS pauž prieku: 

– Pasākums izdevās lieliski! Centīsimies arī
nākamajā gadā rīkot gan konkursu, gan bal-
li. Noslēguma pasākums tapa, pateicoties mūsu
novadnieka un mecenāta Jura Savicka fi-
nansiālam atbalstam.

Pasniegtas balvas
konkursā nominētajiem

Pasākumā tika godināti arī konkursa
“Ludzas novada uzņēmēju gada balva
2016” uzvarētāji. Tie katrā nominācijā sa-
ņēma Pateicības rakstu un piemiņas bal-
vu. Par konkursa dalībniekiem stāsta
Ludzas novada pašvaldības domes
priekšsēdētājas vietnieks attīstības jau-
tājumos Aivars Meikšāns:

– Pašvaldībai ir svarīgs ikviens – liels un mazs
uzņēmējs, ikviens, kas dod darbu cilvēkiem un
maksā nodokļus valstij, līdz ar to veicinot no-
vada ekonomisko attīstību un izaugsmi. 

Konkurss “Ludzas novada uzņēmēju gada
balva 2016” tika rīkots, lai pašvaldība apzi-
nātu un godinātu Ludzas novada uzņēmējus
un amatniekus, kas aktīvi un godprātīgi dar-
bojas savā nozarē, sekmējot uzņēmējdarbības
vides attīstību novadā.

Līdz 1. decembrim ikviens (arī privātper-
sonas) varēja pieteikt konkursam kādu uz-
ņēmēju. Uzskatu, ka iespējas bija visai pla-
šas, jo konkursā tika piedāvātas 12 nominā-
cijas. Tomēr vienā no tām – “Gada sociālais
partneris” pretendenti netika pieteikti. 

Uzņēmējus balvai divās nominācijās, bal-
stoties uz Valsts ieņēmumu dienesta (VID) in-
formāciju, izvirzīja pašvaldība. Daļu preten-
dentu izvirzīja arī pagastu pārvaldes.
Lauksaimniecības jomā strādājošos – Latvijas
Lauku konsultāciju un izglītības centra (LLKC)
speciālisti. Protams, arī privātpersonas izvirzīja
pretendentus. Kopumā balvai 11 nominācijās
tika pieteikti 25 pretendenti.

Vērtēšanas komisija strādāja decembrī un
janvārī. Tās priekšsēdētāja bija Alīna
Gendele (domes priekšsēdētāja), locekļi:
Ilona Igovena (Attīstības un nekustamā īpa-
šuma nodaļas vadītāja), Valdis Mitenbergs
(LUC komercdarbības konsultants), Jānis
Romancāns (Ludzas novada domes Uzņēmēju
Konsultatīvās padomes priekšsēdētājs) un
Jevgenija Kušča, domes deputāte. 

(Turpinājums 5. lappusē)

13. janvārī tika
atklāts Rēzeknes
Biznesa inkuba-

tors. Tā atklāšanā piedalījās arī Ludzas
novada domes priekšsēdētāja Alīna
GENDELE. 

Rēzeknes Biznesa inkubators ir Latvijas
Investīciju un attīstības aģentūras (LIAA)
struktūrvienība. Kopumā visā Latvijā ir iz-
veidoti 14 reģionālie biznesa inkubatori (BI)
un Radošo industriju BI Rīgā. Reģionālie BI
izveidoti, īstenojot ERAF un valsts finansē-
tu pasākuma “Reģionālie biznesa inkubato-
ri un radošo industriju inkubators” projektu.

Biznesa inkubatoros jau 2016. gada 1. de-
cembrī sākās projektu pieņemšana, un decembra
laikā ir saņemti vairāk kā 125 pieteikumi uz-
ņemšanai kādā no LIAA biznesa inkubatoriem. 

Inkubatorā uzņēmumi var saņemt visu ne-
pieciešamo atbalstu un pakalpojumus uzņē-
mējdarbības attīstībai. Visiem pakalpojumiem
tiks piemērots 50% līdzfinansējums, proti, uz-
ņēmumam no pakalpojuma kopējās vērtības
vajadzēs segt tikai 50%, un inkubators attiecīgi
nosegs otru pakalpojuma vērtības daļu.

Projektus var pieteikt LIAA mājas lapā
un kādā no 15 biznesa inkubatoriem.

Ludzas novadam tuvākais ir Rēzeknes
Biznesa inkubators (adrese: Baznīcas iela
19, Rēzekne; tālrunis 62401095; vadītāja
Skaidrīte Baltace). 

Informācija pieejama LIAA mājas
lapā www.liaa.gov.lv

Sagatavoja Ērika BONDARENKO, 
sabiedrisko attiecību speciāliste

Rēzeknes Biznesa inkubators 
pieejams Ludzas novada uzņēmējiem

27. janvārī plkst. 12:00
Ludzas Tautas namā

notiks praktiskā konference
„Kā sasaistīt vides aizsardzības iniciatīvas 

ar pētniecību un uzņēmējdarbību?
Latgales novadu pieredze”.

Programmā:
12.30 – atklāšana,
12.40 – I daļa “Latgales pašvaldību, vides resursu pār-

raudzības, dabas aizsardzības institūciju un uzņēmēju in-
terešu līdzsvarošanas izaicinājumi reģionālās attīstības, vi-
des aizsardzības un ekosistēmu ilgtspējas kontekstā”.
Prezentācijas un ekspertu diskusija.

14.45 – II daļa “Dabas resursu pētniecība jaunu bizne-
sa nišu veidošanai un ilgtspējai”. Prezentācijas un ekspertu
diskusija.

16.45 – īss kopsavilkums.
17.00 – 17.45 – neformālas sarunas.
Praktiskā konference tiek rīkota Latvijas simtgadei un

Latgales kongresa simtgadei veltīta multisektorāla projekta
“Latvijas ilgtspējas dimensijas – izglītoti cilvēki un dabas
vērtību saglabāšana” ietvaros.

Plašāka informācija – Ludzas novada pašvaldības
mājas lapā www.ludza.lv

Ludzas novada domes priekšsēdētājas 
Alīnas Gendeles 

iedzīvotāju individuālā pieņemšana pagastos

21. februārī:
Briģu pag.: 9.00 – 10.00

Istras pag.: 11.00 – 12.00
Rundēnu pag.: 12.30 – 13.30

Pildas pag.: 14.30 – 15.30
Ņukšu pag.: 16.00 – 16.30

22. februārī
Cirmas pag.: 9.00 – 10.00

Pureņu pag. (Kivdolova): 10.30-11.00
Nirzas pag.: 11.30 – 12.30

Isnaudas pag. (Istalsna): 13.00 – 13.30
Isnaudas pag. (Martiši): 14.00 – 15.00z

Attēlā: Balvas tiek pasniegtas nominācijā “Gada bioloģiskais ražotājs”
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Šodien tiks apstiprināts Ludzas
novada pašvaldības budžets 

2017. gadam
Šodien, 26. janvārī, notiks kārtējā Ludzas novada pašvaldī-

bas domes sēdē, kurā deputātiem būs jālemj par gandrīz 50 dar-
ba kārtības jautājumiem. Viens no tiem – par pašvaldības bu-
džetu 2017. gadam. 

Ir noslēdzies darbs pie budžeta projekta. “Ludzas Novada Vēstis”
lasītājiem bija iespēja sekot  plāniem, jo par būtiskākajām iecerēm cen-
tāmies informēt jau pērnā gada novembrī. 

Šoreiz informējam par finansējumu, kas pašvaldības budžetā
paredzēts dažādiem būvdarbiem.

Daudzdzīvokļu māju pagalmu remonts, siltināšana, vecpilsētas ēku
remonts – 100 000 €.

Pašvaldību dzīvokļu remonts – 20 000 €.
Kinoteātra jumta remonts – 40 000 €.
Kāpnes uz Ludzas pilsētas kapiem (K. Barona iela) – 7 000 €.
Pieejamības nodrošināšana domes ēkai – 10 000 €.
Ludzas parka dīķa tīrīšana un labiekārtošana – 15 000 €.
Gājēju celiņš pilsētas parkā – 30 000 €.
PII “Namiņš” rotaļu laukums – 20 000 €.
PII “Pasaciņa” rotaļu laukums – 20 000 €.
Vakara vidusskola – 2 500 €.
Pildas pamatskola – 2 343 €.
2. vidusskola – 2 000 €.
LPĢ – 6 850 €.
Sporta skola (svarcelšanas zāles siltināšana) – 18 904 €.
Sporta skola (pārējie remontdarbi) – 5 740 €.
Ludzas TN ģērbtuves – 15 000 €.
Ludzas TN teritorijas asfaltēšana – 20 000 €.
SIA “Ludzas medicīnas centrs” dušas telpu remonts – 5 000 €.
VSAA telpu grīdas remonts – 5 000 €.
Šie darbi tiks veikti tikai par pašvaldības līdzekļiem.
Turpinot informēt par 2017. gada budžetu, nākamajos “Ludzas

Novada Vēstis” numuros publicēsim informāciju par pašval-
dības līdzfinansējumu dažādiem projektiem. 

Sagatavoja Ērika Bondarenko, 
pašvaldības sabiedrisko attiecību speciāliste

Būvvalde 2017. gadā darbosies
ierastajā režīmā

2017. gadā Ludzas novada Būvvalde plāno turpināt piedalīšanos
Ludzas novada Teritorijas plānojuma 2013. - 2024. gadam grozījumu
izstrādes procesā un strādās pie Teritorijas plānojuma teritorijas iz-
mantošanas un apbūves noteikumu grozījumu izstrādes. Tiks pārskatīta
gan grafiskā, gan tekstuālā noteikumu daļa.

Plānojam arī pārskatīt un grozīt Ludzas novada pašvaldības 2010.
gada 28. janvāra saistošus noteikumus Nr.1 „Nodeva par pašvaldības
domes izstrādāto oficiālo dokumentu un apliecinātu to kopiju saņemšanu
un būvatļaujas saņemšanu”, izveidojot vienotu pakalpojumu izceno-
jumu sistēmu ar Zilupes novadu.

Lai turpmāk mazinātu administratīvo slogu privātpersonām terito-
rijas izmantošanai kultūra pieminekļu aizsardzības zonās, plānots iz-
strādāt noteikumus vai metodiku fasāžu apdares renovācijai, fasāžu un
jumta siltināšanai, kā arī jumtu iesegumu nomaiņai Ludzas pilsētas vēs-
turiskā centra aizsardzības zonā. Līdzīgi, iespējams, notiks ar žogu ar-
hitektūru, tiks izstrādāti tipveida risinājumi, kuriem būtu paredzēta vien-
kāršota dokumentācija un saskaņošanas process. Saskaņojot ar Valsts
kultūras pieminekļu aizsardzības inspekciju šādus risinājumus vai vē-
lamo fasāžu toņu paleti, būvvalde panāks to, ka iedzīvotājiem nebūs jāg-
riežas inspekcijā pašiem.

Turpināsim strādāt ar graustu sakārtošanu, šis jautājums ir gana
smags un laikietilpīgs. Situāciju sarežģī arī tas, ka vairāku īpašumu
saimnieki dzīvo ārzemēs. 

Kopumā strādāsim ierastajā režīmā, sniedzot iedzīvotājiem nepie-
ciešamās konsultācijas būvniecības jautājumos.

Informē Darja KOŽEVŅIKOVA, 
Būvvaldes vadītāja - arhitekte

SAISTOŠIE NOTEIKUMI nr. 16
Apstiprināti ar Ludzas novada domes

29.12.2016. 
sēdes lēmumu (protokols Nr.22, 12.§)

Par grozījumiem Ludzas novada 
pašvaldības 2010.gada 25.marta 

saistošajos noteikumos Nr.3 „Par palīdzību
dzīvokļa jautājumu risināšanā”

Izdarīt Ludzas novada pašvaldības 2010.gada
25.marta saistošajos noteikumos Nr.3 „Par palīdzību
dzīvokļa jautājumu risināšanā” grozījumu un izteikt
saistošo noteikumu 9¹.2.punktu šādā redakcijā:
“9¹.2. Pašvaldībai piederošu vai valdījumā esošu dzī-
vojamo telpu, kurai Ludzas novada dome ir notei-
kusi speciālistam izīrējamas dzīvojamās telpas sta-
tusu, pašvaldība ar domes lēmumu ir tiesīga izīrēt
šādiem speciālistiem:
9¹.2.1. veselības, izglītības, būvniecības (arhitek-
tam, būvinženierim) jomā nodarbinātam kvalifi-
cētam speciālistam;          
9¹.2.2. iekšlietu ministrijas pārraudzībā esošās tie-

šās pārvaldes iestādes kvalificētam speciālistam,
kas veic ar valsts vai pašvaldības funkciju nodro-
šināšanu saistītu pārvaldes uzdevumu jomā, kurā
konstatēts nepietiekams kvalificētu speciālistu trū-
kums.”. 

Saistošo noteikumi Nr. 16
Par grozījumiem Ludzas novada 

pašvaldības 2010.gada 25.marta saistošajos
noteikumos Nr.3 „Par palīdzību 
dzīvokļa jautājumu risināšanā” 

PASKAIDROJUMA RAKSTS
Normatīvā akta projekta izstrādes

nepieciešamība

1.Pamatojums. Saskaņā ar 2016.gada 17.marta
grozījumiem likumā „Par palīdzību dzīvokļa
jautājumu risināšanā” pašvaldība, pieņemot
saistošos noteikumus, var izīrēt dzīvojamo telpu
kvalificētiem speciālistiem.
2. Normatīvā akta projekta būtība. Saistošie
noteikumi nosaka, kādās pašvaldības attīstības
programmā attīstāmajās nozarēs nodarbinātiem

kvalificētiem speciālistiem pašvaldība ir tiesīga
izīrēt dzīvojamo telpu.
3. Saistošo noteikumu projekta iespējamā
ietekme uz pašvaldības budžetu. Nav ietekmes
uz pašvaldības budžetu.
4. Saistošo noteikumu projekta iespējamā
ietekme uz uzņēmējdarbības vidi pašval dības
teritorijā. Nav.
5. Saistošo noteikumu projekta iespējamā
ietekme uz administratīvajām procedūrām.
Nav.
6. Normatīvie akti, saskaņā ar kuriem
saistošie noteikumi sagatavoti. Likuma „Par
palīdzību dzīvokļa jautājumu risināšanā“
21.¹ panta otrā daļa.
7. Informācija par konsultācijām ar privāt-
personām saistībā ar saistošo noteikumu pro-
jektu. Konsultācijas nav notikušas.
8. Kā sabiedrība tiks informēta par normatī-
vā akta ieviešanu. Normatīvais akts tiks publicēts
laikrakstā “Ludzas Novada Vēstis”, Vides aizsardzības
un Reģionālās attīstības ministrijas mājas lapā in-
ternetā un pašvaldības mājas lapā internetā. 

Jauno Ugunsdrošības noteikumu prasību izpilde 
2016. gada 1. septembrī stājās spēkā Ministru kabineta 19.04.2016. noteikumi

Nr. 238 „Ugunsdrošības noteikumi”. 
Šajos noteikumos ir kardināli mainīta ugunsdzēšamo aparātu skaita aprēķina me-

tode. Atbilstoši iepriekšējiem noteikumiem, ugunsdzēsības aparātu skaits tika noteikts
atbilstoši pulvera vai ogļskābās gāzes svaram kilogramos uz noteiktu objekta platī-
bu. Pēc pašlaik spēkā esošajiem noteikumiem, ugunsdzēsības aparātu skaits tiek no-
teikts pēc aparāta dzēstspējas A (deg cieti materiāli (parasti organiskas izcelsmes),
kas sadegot veido kvēlojošas ogles) un dzēstspējas B (deg šķidrumi vai kūstoši cieti
materiāli) uz noteiktu objekta platību. Ogļskābās gāzes aparātiem netiek vērtēta dzēst-
spēja A. Līdz ar to objektos, kur ir liels ogļskābas gāzes aparātu īpatsvars, esošo ap-
arātu dzēstspēja A pēc spēkā esošo noteikumu aprēķina metodes tuvojas 0.

Rezultātā Ludzas novada iestādēm kopā jāiegādājas 260 jauni ugunsdzēšamie
aparāti, kopējā vērtībā – 8900 eiro.

Tiks attīstīts videonovērošanas kameru tīkls
Ludzas pilsētā

Pašlaik Ludzā darbojas 9 videonovērošanas kameras, kuras iegādājusies un uzstādījusi
Ludzas novada pašvaldība. Tas ir pārāk maz, lai spētu kontrolēt situāciju visās ne-
pieciešamajās vietās, kurās notiekošajam jāpievērš pastiprināta uzmanība. Kameru
iegāde un tīkla uzturēšana noteikti ir lētāka, nekā izpostītā atjaunošana. Tādēļ pa-
švaldība nākamajos gados turpinās palielināt videonovērošanas kameru skaitu.

Lai vairotu drošību un sabiedrisko kārtību pilsētā, 2017. gadā pašvaldība plāno
atvēlēt EUR 1300, lai uzstādītu papildu jaunas videonovērošanas kameras 4 Ludzas
pilsētas objektos. 

Videonovērošana tiek veikta visaktīvākajās likumpārkāpumu zonās, kameru no-
filmētais materiāls kalpo kā lietiskais pierādījums likumpārkāpēja vainas pierā-
dīšanai un lai novērstu sabiedriskās kārtības pārkāpumus.

Atgādinām, ka visefektīvāk sabiedrisko kārtību pilsētā ir iespējams nodrošināt
ar Ludzas iedzīvotāju aktīvu līdzdalību. Videonovērošanas kameras nespēj fiksēt
visus pilsētā notiekošos pārkāpumus. Tādēļ, saskaroties ar jebkāda veida pārkā-
pumiem, kur nepieciešama operatīva policijas iejaukšanās, aicinām iedzīvotājus in-
formēt Valsts policiju pa tālruni 110. 

Nekustamā īpašuma izsoles
Ludzas novada pašvaldība rīko nekustamā īpašuma atklāto mutisko iz-

soli ar augšupejošu soli:

Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, nodrošinājuma nauda jāiemaksā Ludzas
novada pašvaldības norēķinu kontā Nr. LV49HABA0551036353377, kods HABALV22,
A/S Swedbanka.

Ar izsoles noteikumiem var iepazīties katru darbdienu no pulksten 8 līdz 12 un no
plkst. 13 līdz 16 Ludzas novada pašvaldībā Ludzā, Raiņa ielā 16, 415. kabinetā. Nekustamos
īpašumus var apskatīt darbdienās, iepriekš piezvanot pa tālr. 65707410 vai 26430058.

Pieteikums par piedalīšanos izsolē jāiesniedz pēc paziņojuma publicēšanas laik-
rakstā „Latvijas Vēstnesis” līdz 17.02.2017. plkst 14.00 saskaņā ar izsoles noteikumiem
(Ludzā, Raiņa ielā 16, 415. kab.). Pretendentiem, kuriem pastāv pirmpirkuma tie-
sības, lūgums mēneša laikā no paziņojuma publicēšanas laikrakstā “Latvijas Vēstnesis”
iesniegt pieteikumu par nekustamā īpašuma pirkšanu.

Izsoles norises vieta – Ludzā, Raiņa ielā 16, Ludzas novada pašvaldībā (3.stāvā,
mazā zālē). Tālrunis uzziņām 65707410; 26430058.

Nekustam  pašuma nosaukums un 
atrašan s vieta 

Nekustam  
pašuma 
nosac t  

cena 

Nodrošin juma 
nauda 

Izsoles 
norises 
laiks 

“Baravikas”, ukšu pagasts, Ludzas 
novads, kas sast v no zemes vien ba 1,01 
ha palt b  ar kadastra apz m jums 6880 
001 0635 

EUR 
1313,95 

EUR 
131,40 

21.02.2017.
plkst. 10.00 
 

“Niedres”, Isnaudas pagasts, Ludzas 
novads, kas sast v no zemes vien ba 0,524 
ha palt b  ar kadastra apz m jumu 6858 
002 0633 (starpgabals). 

EUR 
1006,67 

EUR 
100,67 

21.02.2017.
plkst. 11.00 

 
 
 

“Spa i”, Isnaudas pagasts, Ludzas 
novads, kas sast v no zemes vien ba 
0,5813 ha palt b  ar kadastra apz m jumu 
6858 001 0074 (starpgabals). 

EUR 
2192,33 

EUR 
219,23 

21.02.2017.
plkst. 13.00 

 
 
 

Peldu iela 10A, Ludza, Ludzas novads, 
kas sast v no zemes vien ba 0,0985 ha 
palt b  ar kadastra apz m jumu 6801 004 
0492 (starpgabals). 

EUR 
2205,05 

EUR 
220,51 

21.02.2017.
plkst.14.00 
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Kaimiņu novadi
turpinās sadarbību

11.janvārī Ludzas novada domes priekšsēdētāja Alīna
Gendele uz sarunu aicināja blakus novadu vadītājus, lai pār-
runātu sadarbības virzienus 2017. gadā. Uz apspriedi iera-
dās Ciblas novada domes priekšsēdētājs Juris Dombrovskis,
Kārsavas novada domes priekšsēdētāja Ināra Silicka, bied-
rības “Ludzas novada partnerība” projektu koordinatore Sandra
Palma un pašvaldību speciālisti.

Sarunas laikā pašvaldību vadītāji izskatīja savstarpējo no-
rēķinu kārtība starp pašvaldībām par sniegtajiem izglītības
un sociālās jomas pakalpojumiem. Tika apspriesta projektu
iesniegšana LEADER pasākumiem. Sanāksmes dalībnieki pār-
runāja kopīgu projektu īstenošanas gaitu un vienojās par tur-
pmāko ieceru realizēšanu šajā kalendārajā gadā.

Jau šomēnes turpināsies pašvaldību speciālistu sarunas
un darbs pie kopīgu projektu ieviešanu.

Svetlana RIMŠA, sabiedrisko attiecību vadītāja

Seminārs par sociālo
uzņēmējdarbību

Labklājības ministrija sadarbībā ar AS „Attīstības finan-
šu institūcija Altum” organizē reģionālos seminārus par pie-
teikšanās kārtību, reģistrāciju, sociālās uzņēmējdarbības pa-
zīmēm un to noteicošajiem kritērijiem, sociālās ietekmes iz-
vērtēšanu, kā arī finanšu atbalsta saņemšanas iespējām un
finanšu atbalsta saņēmēju uzraudzību projektā. Semināros
aicināti piedalīties esošie un topošie ar sociālās uzņēmēj-
darbības jomu saistītie uzņēmēji, kā arī nevalstiskā  sekto-
ra pārstāvji, kas vēlas padziļināt izpratni par saimnieciskās
darbības veidu, kas vērsts uz sociālu problēmu risināšanu. 

Viens no semināriem notiks
1. februārī RĒZEKNĒ, 

Rēzeknes novada domes konferenču zālē
(Atbrīvošanas aleja 95A).

Reģistrēšanās līdz 30. janvārim interneta vietnē:
ej.uz/ASU_Rezekne

Vairāk informācijas, rakstot uz e-pastu:
dace.supule@lm.gov.lv vai zvanot pa tālruni 67021698.

Semināri tiek īstenoti ESF projekta „Atbalsts sociālajai uz-
ņēmējdarbībai” vienošanās Nr. 9.1.1.3/15/I/001 ietvaros.

Ārsta viedoklis: 
Aprūpes nodaļai jābūt

Ārste Dagne Odiņa Ludzas slimnīcā strādā jau kopš 1966. gada
un ir pieredzējusi dažādus laikus. Lūk, viņas viedoklis par notiekošo:

Pirmkārt, ir ļoti labi, ka jauno slimnīcu Ludzā paspēja uzcelt.
Vai mūsu cilvēki nav pelnījuši kvalitatīvu aprūpi? Bez tam, ja slim-
nīca nebūtu modernizēta, iepriekšējās vecās slimnīcas ēkas gan
nebūtu izgājušas sertifikāciju un, visticamāk, mūsu slimnīca tie-
šām jau būtu slēgta. 

Otrkārt, lai kādas izmaiņas skartu mūsu medicīnas centru,
Aprūpes nodaļa noteikti ir jāsaglabā. Kur tad ārstēsies mūsu pa-
cienti ar hroniskām kaitēm un tie, kurus reģionālās slimnīcas glu-
ži vienkārši nespēj uzņemt. Pat Rēzeknes ģimenes ārsti pie mums
sūta savus pacientus. Nodaļa ir pilna. 

Veselības ministre Anda Čakša arī vienā no pēdējām inter-
vijām atzīst, ka aprūpes nodaļas vietējās slimnīcās ir nepiecie-
šamas. Mēs tikai vēlētos, lai mums Aprūpes nodaļā būtu lielā-
kas iespējas sadarbībā ar ģimenes ārstiem izstrādāt pacientu
ārstēšanas plānu, piemēram, lai varētu nosūtīt uz izmeklēju-
miem. Tas – pacientu ērtībai un efektīvākai ārstēšanai. Šai jau-
tājumā jāsakārto finansēšanas sistēma.

Ar ģimenes ārstiem labi sadarbojamies arī pašlaik, bet šai va-
riantā likumdošana nosaka, ka Aprūpes nodaļā esam tikai pa-
sīvi izpildītāji. To visu var sakārtot, bet tam jānotiek valsts līmenī.

Treškārt, pašlaik kaut Veselības ministrijā rīcībā pāriet lielā-
kā daļa SIA “Ludzas medicīnas centrs” kapitāldaļu, lielu ap-
draudējumu tam neizjūtu. Valsts iegulda lielus līdzekļus. Saviem
spēkiem kredītu bankai mēs nevaram atmaksāt. Neloģiski būtu
iestādi slēgt. Ja mēs atrastos tuvāk Rīgai, tad gan varētu pastā-
vēt iespēja, ka šīs ēkas ieinteresētu pircējus.

Kas notiks pēc daudziem gadiem, mēs neviens nevaram paredzēt,
bet pašlaik lielai ažiotāžai nav pamata. 

SIA „Ludzas
medicīnas

centrs” būs divi
kapitāldaļu

turētāji
Viens no aktuālākajiem pēdējo mēnešu jau-

tājumiem sabiedrībā ir par SIA „Ludzas me-
dicīnas centrs” (LMC) likteni, kad līdz ar
Ludzas novada pašvaldību Veselības minis-
trija kļūst par LMC kapitāldaļu turētāju, uz-
ņemoties maksāt valsts galvoto kredītu slim-
nīcas vietā. 

Pašlaik nekādam satraukumam nav pa-
mata, jo tuvāko gadu laikā “Ludzas medicī-
nas centra” darbā pārmaiņas nav gaidāmas. 

Piedāvājam lasītājiem izsekot, kāpēc tika
pieņemts šāds lēmums.

Notikumu hronoloģija:
no valsts galvota

kredīta piešķiršanas
līdz kredītsaistību

pārņemšanai
Laikā no 2002. līdz 2007. gadam 11 Latvijas

slimnīcas saņēma valsts galvotos aizdevumus
savu medicīnas iestāžu  modernizēšanai. Starp
tām bija arī  toreizējā Ludzas rajona slimnī-
ca. Lielākie aizdevumi bija VSIA „Stradiņa klī-
niskā universitātes slimnīca”, SIA ,,Rīgas
Austrumu klīniskā  universitātes slimnīca”,
vairākām psihoneiroloģiskajām slimnīcām. 

Ludzas rajona slimnīca 2006. gadā noslē-
dza aizdevuma līgumu ar Ziemeļu investīci-
jas banku un līgumu ar Finanšu ministriju,
kas noteica, ka valsts ir galvotājs slimnīcas
modernizācijas projekta kredītam – 5,7 mil-
joni eiro. 

Slimnīcas sāka atmaksāt parādus, bet sa-
krāt naudu parādu apmaksai bija grūti pat
lielajām universitātes slimnīcām, ne tikai ma-
zākām medicīnas iestādēm. Ludzas rajona
slimnīca bija zaudējusi neatliekamās palīdzības
slimnīcas statusu.

Lēmumu vairāku slimnīcu vietā nomaksāt
valsts galvoto aizdevumu saistības valdība pie-
ņēma jau 2015. gadā un šim mērķim budže-
tā piešķīra 5,7 miljonus eiro, 2016. gada bu-
džetā tam paredzēja jau 7,78 miljonus eiro pa-
rādu nomaksai. 

2016. gada 18. augustā valdība, izskatot
Veselības ministrijas ziņojumu, 10 slimnīcām
(tai skaitā – Ludzas MC) nolēma apmaksāt
visus valsts galvotos aizdevumus – no 2017.
gada tie kopā ir  vairāk nekā 170 miljoni eiro
(summa 170 021 374 eiro – minēta Likuma
“Par valsts budžetu 2017. gadam”, 53. pantā).
“Ludzas medicīnas centra” atlikušais parāds
uz šīs summas fona ir  salīdzinoši neliels – 4,3
miljoni eiro, bet mūsu slimnīcai tas ir liels fi-
nansiālais slogs. 

Lai Veselības ministrijai (VM) varētu dzēst
valsts galvotos kredītus, VM jākļūst par me-
dicīnas iestāžu kapitāldaļu turētāju, kapita-
lizējot valsts galvotā aizdevuma saistības.

Ministrijas aktivitātes 
Ludzā

2016. gada 24. novembrī uz tikšanos ar
Ludzas iedzīvotājiem pašvaldība bija uzaici-
nājusi Veselības ministrijas (VM) valsts sek-
retāra vietnieci Dainu Mūrmani – Umbraško
un Saeimas deputātu, VM parlamentāro sek-
retāru Jāni Trupovnieku. Viņi skaidroja si-
tuāciju, uzsverot, ka ārstniecības iestādēm būs
iespēja pilnvērtīgāk sniegt pakalpojumus, jo
samazināsies to finansiālais parādu slogs. LMC
īpašnieki būs ne tikai pašvaldība, bet arī valsts.
Tāpat tika uzsvērts, ka līdz 2019. gadam nav
paredzētas nekādas būtiskas pārmaiņas lo-
kālo slimnīcu, tostarp, LMC, darbībā.

Šai tikšanās reizē Alīna Gendele un Juris
Atstupens izteica priekšlikumu, lai pašvaldības
kapitāldaļu skaitam būtu jābūt vismaz 51%.

J. Trupovnieks uz to atbildēja, ka daļu sada-
lījums ir atbilstošs finansiālajam ieguldīju-
mam, un  pašvaldībai tas ir 42,27%.

28. decembrī Ludzas novada pašvaldība sa-
ņēma VM vēstuli par valsts galvotā aizdevuma
saistībām. Tajā teikts, ka atbilstoši MK 2016.
gada 18. augusta sēdes protokolam, plānots
kapitalizēt ārstniecības iestāžu valsts galvo-
tā aizdevuma saistības, veicot savstarpējo no-
rēķinu maksājumus ne vēlāk kā 2017. gada
30. janvārī. VM lūdza pašvaldību kā SIA LMC
kapitāldaļu turētāju ievērojami ātrākā termiņā
veikt darbības, lai pieņemtu lēmumu par SIA
LMC pamatkapitāla palielināšanu atlikušā
valsts galvotā aizdevuma pamatsummas –
4 242 680 eiro – apmērā.

Deputātu lēmumi
ārkārtas sēdē

Šai sakarā 2017. gada 6. janvārī tika sa-
saukta Ludzas novada domes deputātu ār-
kārtas sēde. Sēdes vienīgais jautājums – SIA
LMC pamatkapitāla palielināšana. Pārmaiņas
faktiski nosaka likums par šā gada valsts bu-
džetu. Izvērtējot visus apstākļus, un pama-
tojoties uz likumdošanu novada domes
priekšsēdētāja Alīna Gendele ierosināja pie-
krist priekšlikumam palielināt pamatkapitālu:

– Protams, pašvaldība gribētu paturēt kon-
trolpaketi, bet pašreiz tas nav iespējams.
Likumdošana nosaka, kādiem mērķiem pa-
švaldība var ņemt valsts aizdevumu, un šim
mērķim pašvaldība nav tiesīga to ņemt, tas
ir iespējams tikai ES fondu projektu reali-
zācijai.  Ludzas medicīnas centrs cenšas pel-
nīt, bet  maksas pakalpojumi sastāda tikai
nelielu daļu no ieņēmumiem. Ir izanalizēts,
cik  LMC ir spējīgs atdot kredītu. Tas ir ļoti
sarežģīti. Pirms dažiem gadiem VM piedā-
vāja valsts galvoto kredītu pārņemt pašval-
dībai, bet tas mūsu finansiālajā situācijā ne-
bija iespējams. Pašvaldība jau tāpat ir uz-
ņēmusies savas kredītsaistības slimnīcas mo-
dernizācijai. Līdz 2037. gadam mums jāatdod
2,6 miljoni eiro.

Juris Atstupens: – Pašlaik 80% ieņēmumu
mūsu medicīnas centrā nāk no valsts pasū-
tījuma, 8 –10% sastāda pacienta iemaksas
un 10% – maksas pakalpojumi. Tāda ir reā-
lā situācija. Tajā, ka valsts pārņem valsts gal-
voto kredītu, es neredzu apdraudējumu cen-
tra darbam. Mēs nekļūstam valsts kapitāl-
sabiedrība. Ja VM plāns būtu mūs novest līdz
bankrota situācijai, to viņi varēja jau sen iz-
darīt. 

Alīna Gendele: – Ir vienošanās ar VM  Valsts
sekretāru K. Ketneru, ka  SIA dalībnieku sa-
pulces lēmums tiks apstiprināts tikai tad, ja
par to nobalsos 100% visi dalībnieki. Ir iz-
strādāti statūtu grozījumi, un statūtu jaunajā
redakcijā ir iekļauts šis punkts. Tas dod ga-
rantiju, ka bez pašvaldības piekrišanas me-
dicīnas iestādes darbā  izmaiņas nevar notikt.
Visi svarīgākie lēmumi tiek pieņemti dalīb-
nieku sapulcē. Uzskatu, ka VM piekrišana mai-
nīt statūtus ir liels mūsu panākums.

Ceru, ka LMC valdes loceklim tagad būs lie-
lāka iespēja Veselības ministrijā panākt lie-
lākas kvotas realizēt citus priekšlikumus.

Sēdē nepiedalījās deputāti Olita Baklāne
un Aivars Meikšāns.

Ar balsu vairākumu („par” balsoja A.
Andrejevs, J. Atstupens, A. Gendele, L.
Greitāne, J. Ivulāns, E. Mekšs, E. Obrumāne,
S. Rjutkinena, R. Vorobjova) tika pieņemts lē-
mums palielināt SIA „Ludzas medicīnas
centrs” pamatkapitālu.

Atturējās  deputāti: V. Dibaņins, J.
Kušča, I. Lapšovs, O. Petrova. Iebildes: lēmuma
sasteigtība, nav pārliecības, ka likums netiks
mainīts, ka pašvaldība zaudē savu ietekmi
LMC. darbā.

16. janvārī sasaukta SIA „Ludzas medicī-
nas centrs dalībnieku sapulce”. 

Pēc tam, kad 31. janvārī kredīta summa tiks
ieskaitīta LMC kontā un LMC to pārskaitīs
šo naudu kredīta dzēšanai, SIA “Ludzas me-
dicīnas centrs” varēs vērsties Uzņēmumu re-
ģistrā, lai apstiprinātu LMC Statūtos pie-
ņemtos grozījumus.

Sagatavoja korespondente
Vanda ŽULINA
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Jau kopš 2015. gada jūnija Ludzas novada
pašvaldība ir vērsusies Ekonomikas ministrijā
ar ierosinājumu veikt grozījumus Ministru ka-
bineta noteikumos nr. 1013 “Kārtība, kādā dzī-
vokļa īpašnieks daudzdzīvokļu dzīvojamā mājā
norēķinās par pakalpojumiem, kas saistīti ar
dzīvokļa īpašuma lietošanu”. 

2016. gada 23. septembrī Ludzas novada pa-
švaldībā vērsās pie 12. Saeimas deputāta
Aleksandra Jakimova ar vēstuli, kurā lūdza
Jakimova kungu sniegt pašvaldībai viedokli par
Ministru kabineta noteikumiem, kas nosaka kār-
tību, kādā daudzdzīvokļu māju īpašnieki norēķinās
par pakalpojumiem (tajā skaitā ūdens piegādi un
tās starpību skaitītājos). 

Pašvaldība vēstulē lūdza Jakimova kungu arī ie-
saistīties šī jautājuma risināšanā ar Ekonomikas
ministriju, bet šis lūgums ir ignorēts. 

Šajā “Ludzas Novada Vēstis” numurā, pēc
Jakimova kunga lūguma, publicējam pilnā apjomā
viņa atbildi uz Ludzas novada pašvaldības vēstuli.

12. Saeimas deputāts: mērķtiecīgi jāpilda 
Noteikumu 19.1 punktu

Atbildes vēstulē Ludzas novada domes
priekšsēdētājai Alīnai Gendelei, kas datēta ar
17.11.2016, LR 12. Saeimas deputāts Aleksandrs
Jakimovs raksta: 

Atbildot uz Jūsu vēstuli, kas datēta ar 2016. gada
23. septembri un kurā Jūs lūdzat izteikt viedokli
attiecībā uz Ministru kabineta 09.12.2008. notei-
kumu nr. 1013 “Kārtība, kādā dzīvokļa īpašnieks
daudzdzīvokļu dzīvojamā mājā norēķinās par pa-
kalpojumiem, kas saistīti ar dzīvokļa īpašuma lie-
tošanu” normu piemērošanu ūdens patēriņa star-
pības aprēķināšanai ar lūgumu iesaistīties šī jau-
tājuma turpmākā risināšanā ar Ekonomikas mi-
nistriju, varu teikt:

Savu viedokli, konkrētu un skaidru, esmu jau fak-
tiski izteicis atklātā vēstulē “Gaidu atbildi Ludzas
Zemē” Ludzas novada pašvaldībai un SIA “Ludzas
apsaimniekotājs”, kura tika publicēta jau 2016. gada
9. februārī. Mana pozīcija nav mainījusies.
“Ludzas apsaimniekotājs”, piemērojot likumus un
darbojoties to ietvaros, jāstrādā iedzīvotāju interesēs.
Tādu likuma iespēju, manuprāt, paredz Ministru
kabineta noteikumu nr. 1013 “Kārtība, kādā dzī-
vokļa īpašnieks daudzdzīvokļu dzīvojamā mājā no-
rēķinās par pakalpojumiem, kas saistīti ar dzīvokļa
īpašuma lietošanu” 19. un  19.1 punkti.

19.punkts nosaka “ja veidojas starpība starp mā-
jas kopējā ūdens skaitītāja rādījumu un dzīvokļu
īpašumos ar skaitītājiem noteikto ūdens patēriņu,
ieskaitot arī avārijās un remontā nopludināto ūdens
daudzumu (turpmāk – ūdens patēriņa starpība), tiek
veikts ūdens patēriņa pārrēķins. Dzīvokļa īpašnieks
ūdens patēriņa starpību sedz atbilstoši atsevišķo
īpašumu skaitam.”

Tālāk seko punkts 19.1, kas nosaka: “Šo notei-
kumu 19. punktā minēto ūdens patēriņa starpības
sadales kārtību nepiemēro, bet ūdens patēriņa star-
pību sadala atbilstoši atsevišķo īpašumu skaitam
starp šādiem dzīvokļu īpašniekiem (ja tādi ir dzī-
vojamā mājā):

19.1 1. kuri nav iesnieguši informāciju par ūdens
skaitītāja rādījumu vismaz trīs mēnešus pēc kār-
tas;

19.1 2. kuru atsevišķajos īpašumos ūdens patē-
riņa skaitītāji nav uzstādīti;

19.1 3. kuri atkārtoti nav ļāvuši pārvaldniekam
veikt savā dzīvokļa īpašumā esošo ūdens patēriņa
skaitītāju pārbaudi, ja pārvaldnieks par šādas pār-
baudes veikšanu rakstiski paziņojis vismaz nedē-
ļu iepriekš, nosūtot paziņojumu uz dzīvokļa īpašumu,
kurā plānota skaitītāju pārbaude;

19.1 4. kuru dzīvokļa īpašumā esošo ūdens pa-
tēriņa skaitītāju pārbaudē konstatēts, ka ūdens pa-
tēriņa skaitītāji ir bojāti, tie nav noplombēti, to plom-
bējums ir bojāts vai tie nav verificēti triju mēnešu
laikā pēc verificēšanas termiņa beigām.”

Redzam, ka 19.1. punktā likumdevējs skaidri un
gaiši parāda ūdens starpības sadales mehānismu.
Un tur nav neviena vārda par to, ka pēc šādas sa-
dales būtu jābūt vēl kaut kādai ūdens starpībai. Tās
nevar būt, ja apsaimniekotājs izpilda visas MK no-
teikumu prasības. Un, ja tā tomēr ir, tad tā jau ir
apsaimniekotāja problēma. 

Tādā veidā “Ludzas apsaimniekotājs” savā dar-
bībā jāvadās nevis pēc 19.punktā teiktā, domājot
tikai par saviem ienākumiem, bet 19.1 punkta sa-
tura, strādājot iedzīvotāju interešu labā. 

Lūdzu šo manu atbildi kā arī vēstuli “Gaidu at-
bildi Ludzas Zemē” (no 09.02.2016.) publicēt “Ludzas
Novada Vēstīs”.

Noslēgumā vēlos vēlreiz uzsvērt, ka noteikumu
19.1 punkta satura mērķtiecīga un plānveida izpilde
izslēdz 19. punkta izpildi (kas skaidri lasāms 19.1
punkta tekstā), tātad izslēdz nepamatotu ūdens pa-
tēriņa starpības piedzīšanu no iedzīvotājiem.

Šāda ir LR 12. Saeimas deputāta
Aleksandra Jakimova atbilde, 
ko pašvaldība saņēma pa pastu

2016. gada 24. novembrī. 
Ministrija: 19. punkts paredz vispārējo
regulējumu, 19.1 – speciālo regulējumu

Decembra sākumā Ludzas novada pašval-
dība skaidrojumu lūdza Ekonomikas minis-
trijai. Gadu mijā no Ekonomikas ministrijas
tika saņemta atbilde, ko parakstījis Valsts sek-
retārs Juris Stinka.

Ekonomikas ministrija ir izskatījusi pašvaldības
2016. gada 5. decembra vēstuli par Ministru kabineta
2008. gada 9. decembra noteikumu Nr.1013 “Kārtība,
kādā dzīvokļa īpašnieks daudzdzīvokļu dzīvojamā
mājā norēķinās par pakalpojumiem, kas saistīti ar
dzīvokļa īpašuma lietošanu” (turpmāk – Noteikumi)
piemērošanu.

Saskaņā ar Noteikumu 14. punktu, ūdens pa-
tēriņu uzskaita, izmantojot skaitītājus. Tātad, dzī-
vokļu īpašniekam par ūdens patēriņu ir pienākums
norēķināties, ievērojot atsevišķajā īpašumā uzstādītā
skaitītāja rādījumu. Tāpat, ja veidojas starpība starp
mājas kopējā ūdens skaitītāja rādījumu un dzīvokļu
īpašumos ar skaitītājiem noteikto ūdens patēriņu,
ieskaitot arī avārijās un remontā nopludināto ūdens
daudzumu, tiek veikts ūdens patēriņa pārrēķins.
Dzīvokļa īpašnieks ūdens patēriņa starpību sedz
atbilstoši atsevišķo īpašumu skaitam (Noteikumu
19. punkts).

Savukārt noteikumu 19.1 punktā ir noteikts, ka
Noteikumu 19.punktā ūdens patēriņa starpības sa-
dales kārtību nepiemēro, bet ūdens patēriņa star-
pību sadala atbilstoši atsevišķo īpašumu skaitam
starp šādiem dzīvokļu īpašniekiem (ja tādi ir dzī-
vojamā mājā):

-  kuri nav iesnieguši informāciju par ūdens skai-
tītāja rādījumu vismaz trīs mēnešus pēc kārtas;

-  kuru atsevišķajos īpašumos ūdens patēriņa skai-
tītāji nav uzstādīti;

-  kuri atkārtoti nav ļāvuši pārvaldniekam veikt
savā dzīvokļa īpašumā esošo ūdens patēriņa skai-
tītāju pārbaudi, ja pārvaldnieks par šādas pārbaudes
veikšanu rakstiski paziņojis vismaz nedēļu iepriekš,
nosūtot paziņojumu uz dzīvokļa īpašumu, kurā plā-
nota skaitītāju pārbaude;

-  kuru dzīvokļa īpašumā esošo ūdens patēriņa
skaitītāju pārbaudē konstatēts, ka ūdens patēriņa
skaitītāji ir bojāti, tie nav noplombēti, to plombē-
jums ir bojāts vai tie nav verificēti triju mēnešu lai-
kā pēc verificēšanas termiņa beigām.

No minētā izriet, ka ūdens patēriņa starpība tiek
sadalīta starp tādiem dzīvokļu īpašniekiem, kuru
darbības vai bezdarbības dēļ nav iespējams noteikt
šī dzīvokļa īpašnieka apmaksājamo pakalpojuma
daļu. Tādēļ Noteikumi paredz, ka šāda dzīvokļa īpaš-
nieka (dzīvokļu īpašnieku) apmaksājamā daļa ir
ūdens patēriņa starpība. 

No iepriekšminētā izriet, ka Noteikumu 19. un
19.1 punkti nosaka divas atšķirīgas kārtības ūdens
patēriņa starpības sadalei, proti noteikumu

19.punkts paredz vispārīgo regulējumu,  kad visi
dzīvojamās mājas dzīvokļu īpašnieki ūdens patē-
riņa starpību sedz atbilstoši atsevišķo īpašumu skai-
tam, savukārt 19.1 punkts paredz speciālo regu-
lējumu, kad ūdens patēriņa starpību sedz viens vai
vairāki dzīvokļa īpašnieki, kas nav ievērojuši
Noteikumu prasības. Tādējādi gadījumā, ja veido-
jas starpība starp mājas kopējā ūdens skaitītāja rā-
dījumu un dzīvokļu īpašumos ar skaitītājiem no-
teikto ūdens patēriņu ir jāpiemēro Noteikumu 19.
punktā paredzētā ūdens patēriņa starpības sada-
les kārtība, ja vien pārvaldnieks nav konstatējis,
ka ir pamats piemērot Noteikumu 19.1 punktā mi-
nēto ūdens patēriņa sadales kārtību.

Secinājums

Saņemti divi skaidrojumi par minēto tēmu ar at-
sauksmēm uz vienādiem MK Noteikumu punktiem
(19. un 19.1). Viens ir skaidrs – kādam par ūdens
starpību ir jāmaksā. 

Gadījumā, ja iespējams atrast personas, kam var
uzlikt atbildību par starpību (tie minēti noteiku-
mu 19.1 punktā), lieta skaidra – tiem arī piestāda
rēķinu par starpību.

Ilgākā laika posmā “Ludzas apsaimniekotājam”
nācies pārliecināties, ka šādus “vainīgos” starpībā
nav iespējams atrast (visi nodot skaitītāja rādīju-
mus, visiem uzstādīti skaitītāji u.c.), bet starpība
vienalga ir. Un tad “Ludzas apsaimniekotājs” rīkojas
pēc Noteikumu 19. punkta  un dzīvokļu īpašnieki
starpību sedz atbilstoši atsevišķo īpašumu skaitam. 

Jāatgādina – kopš 2016. gada septembra SIA
“Ludzas apsaimniekotājs” noteicis jaunu kārtību:
par ūdens starpību tiek iekasēts ne vairāk kā 10%
(tehniski pamatota metroloģiska prasība). Šis lē-
mums “Ludzas apsaimniekotājā” pieņemts, at-
saucoties uz pašvaldības domes priekšsēdētājas
Alīnas Gendeles 2016. gada 1. septembrī rakstis-
ki izteiktu ierosinājumu izskatīt šādu iespēju.

Sagatavoja Ērika Bondarenko, 
Ludzas novada pašvaldības sabiedrisko 

attiecību speciāliste

Ūdens starpība: Saeimas deputāta un 
Ekonomikas ministrijas skaidrojumi

Svarīga informācija
dzīvokļu īpašniekiem

2017. gada 1. janvārī stājās spēkā grozījumi
Dzīvokļa īpašuma likumā, ar kuriem pilnveidots
tiesiskais regulējums mājokļu jomā.

Turpmāk tiek papildināti dzīvokļa īpašnieka
pienākumi - ievērot dzīvokļu īpašnieku kopības
noteiktos dzīvokļu īpašumu lietošanas tiesību apro-
bežojumus, piemēram, attiecībā uz ūdensapgā-
des, kanalizācijas, publisko elektronisko sakaru
tīklu, siltumenerģijas, elektroenerģijas un gāzes
iekārtu un ietaišu ierīkošanu, būvniecību vai pār-
vietošanu, aģentūru LETA informēja Saeimas
Preses dienestā.

Dzīvokļu īpašniekiem būs noteikts arī pienā-
kums veikt naudas maksājumus uzkrājumu fon-
dā dzīvojamās mājas uzlabošanai, kā arī mājas
pārvaldniekam iesniegt īpašuma tiesības aplie-
cinošu dokumentu, savukārt dzīvokļa atsavinā-
šanas gadījumā informēt īpašuma ieguvēju par
neizpildītajām saistībām.

Tāpat likums paredz pienākumu īpašniekam,
kurš dzīvokli iegādājies izsolē, par dzīvokļa pār-
valdīšanas pakalpojumiem un pakalpojumiem, kas
saistīti ar dzīvokļa īpašuma lietošanu, un zemes
nomas maksu, ja dzīvojamā māja atrodas uz ci-
tai personai piederošas zemes, norēķināties ar die-
nu, kad stājies spēkā tiesas lēmums par izsoles
akta apstiprināšanu.

Paredzēts arī, ka dzīvokļa īpašuma atsavinā-
šanas gadījumā darījuma dalībniekiem būs ne-
kavējoties rakstveidā jāpaziņo dzīvojamās mājas
pārvaldniekam par dzīvokļa īpašnieka maiņu un
jaunajam īpašniekam jāiesniedz īpašuma tiesī-
bas apliecinošs dokuments dzīvojamās mājas pār-
valdniekam mājas lietas kārtošanai. Ar šādu ri-
sinājumu plānots novērst gadījumus, kad jaunais
dzīvokļa īpašnieks nereģistrē iegādāto dzīvokli ze-
mesgrāmatā un visus maksājumus par dzīvokli
ir spiests maksāt bijušais īpašnieks.

Informē ziņu aģentūra LETA 
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Piektdien, 20. janvārī, Ludzas Tautas
namā novada uzņēmēji un zemnieki tikās pa-
sākumā, kurā tika godināti arī konkursa
“Ludzas novada uzņēmēju gada balva 2016”
uzvarētāji. 

(Teksta sākums 1. lappusē)

Lielākie – “Ariols” un
“Ludzas maiznīca”

Divās nominācijās labākie balvas pretendenti tika
noteikti, balstoties uz VID sniegto informāciju par
nomaksātajiem nodokļiem un par nodarbināto skai-
tu 2016. gada 11 mēnešos (līdz 1. decembrim). 

Nominācijai “Lielākais nodokļu maksātājs”
izvirzīta SIA “Ariols” (Jakovs Locovs), nomināci-
jai “Lielākais darba devējs” – SIA “Ludzas maiz-
nīca” (Aleksandrs Purins). 

Jāteic, ka abi šie uzņēmumi ir gan labi nodok-
ļu maksātāji: “Ariols” nodokļu ieņēmumi – 474,84
tūkst. eiro, “Ludzas maiznīca” – 344,44 eiro, gan lie-
lākie darba devēji: “Ludzas maiznīca” – 101 darba
ņēmējs (vidēji), “Ariols” – 84 darba ņēmēji (vidēji).
Un abi šie uzņēmumi ir ar bagātu darba pieredzi
– Ludzas novadā tie stabili strādā jau vairāk kā 25
gadus. “Ariols” darbojas pārtikas ražošanas jomā:
pelmeņi, gaļas pusfabrikāti un cita saldētā pro-
dukcija. “Ludzas maiznīca” nodarbojas ar ma-
zumtirdzniecību, kulinārijas un konditorijas iz-
strādājumu ražošanu.

Lauksaimniecības nozarē –
10 pretendenti

Visvairāk pretendentu pieteikts divām nomi-
nācijām, kas saistītas ar lauksaimniecisko ražošanu
– katrā pa 5 uzņēmēji.

Balvu nominācijā “Gada bioloģiskais ražotājs”
bija piedāvāts piešķirt divām zemnieku saimnie-
cībām: “Pienenīte SG” Pureņu pagastā un
“Nomales mājas” Nirzas pag., un trim saimniecis-
kās darbības veicējiem: Valentīnai Smirnovai (pie-
mājas saimniecība “Mieriņi” Briģu pag.), Antoņinai
Rudušai un Jevgenijai Cvetkovai.

Jāteic, katrs no šiem pretendentiem ir ļoti cie-
nījams un ir pelnījis balvu. Katra saimniecība ir ser-
tificēta, aktīvi strādā un arī gadu no gada papla-
šina savu saimniecisko darbību. Šie bioloģiskie ra-
žotāji darbojas dažādās jomās: biškopībā, graud-
kopībā, pienkopībā, aitkopībā un lopkopībā. Katru
saimniecību konkursa vērtēšanas komisija apsekoja
un izvērtēja. 

Par uzvarētāju tika atzīta ZS “Nomales mājas”
no Nirzas pagasta, kas nodarbojas ar aitkopību un
lopkopību. Īpašnieki – Mārīte un Rihards Muško
(attēlā). Jau 7 gadus šai bioloģiskajai saimniecībai
ir attiecīgs sertifikāts. “Nomales mājas” apsaimnieko
savus 40 ha zemes un arī nomā zemi. Ganāmpulkā
šobrīd ir 130 aitas, kā arī 40 gaļas liellopi.

Balvai nominācijā “Gada lauksaimnieks
graudkopībā/lopkopībā” tika izvirzīti pieci
kandidāti: saimnieciskās darbības veicēji Raivis
Sjakste un Dmitrijs Šladts, IK “Kristaps Kuprevičs”,
SIA “Lemuri” un zemnieku saimniecība “Baltais stār-
ķis”. Komisija nolēma piešķirt divas balvas – graud-
kopības nozarē un lopkopības nozarē.

Graudkopības nozarē par labāko atzīta SIA
“Lemuri” no Isnaudas pagasta. Uzņēmuma īpaš-
nieks – Artūrs Ditļa. Viņš kopā ar tēvu Viktoru Ditļa

graudaugus audzē vairāk nekā 550 ha platībā čet-
ros pagastos un, šajā nozarē darbojoties daudzus
gadus, guvuši labu pieredzi.

Arī pārējie pretendenti ir visai cienījami: Kristaps
Kuprevičs Nirzas pagastā graudus audzē ap 100 ha
platībā, savukārt ZS “Baltais stārķis” (Svetlana
Kuzmika) Briģu pagastā izveidots uz bijušā kolhoza
“Padomju Latvija” bāzes un nodarbojas arī ar lop-
kopību. 

Raivis Sjakste ir jauns cilvēks, kas savā piemā-
jas saimniecībā darbību uzsāka 2015. gadā para-
lēli darbam robežsardzē, apstrādā laukus un au-
dzē jaunlopus, piedalās projektos.

Lopkopības nozarē visaugstāk tika novērtēts
Dmitrijs Šladts, kurš trešo gadu Isnaudas pagasta
Kreičos audzē gaļas lopus, sācis ar 6 dzīvniekiem,
ganāmpulks pieaudzis līdz 19. Šim uzņēmējam sa-
vulaik finansiālu palīdzību 700 eiro apmērā šķū-
ņa izbūvei sniedza Ludzas novada pašvaldība (D.
Šladts piedalījās Ludzas novada miniprojektu kon-
kursā).

“Gada tirgotājs” – veikali
Ludzā un ciematos

Balvas nominācijā “Gada tirgotājs” saņemša-
nai tika virzīts SIA “Ludzas maiznīca” veikals
“CENTRS” un SIA “Gaišezers”. Abi tie saņēma bal-
vu, viens kā lauku teritorijā, otrs kā pilsētā strā-
dājošs uzņēmums

Veikals “Centrs” Ludzā pazīstams ar plašu un
daudzveidīgu preču sortimentu, tajā ļoti veiksmī-
gi tiek tirgota vietējo ražotāju produkcija. 

Balvu nolemts pasniegt SIA “Gaišezers”
(Regīna un Ivans Mikijanski), kam ir veikalu tīkls
Ludzas novada Istras un Rundēnu pagastā, Ludzas
pilsētā, kā arī Zilupes novadā. Daudzos ciematos
“Gaišezera” veikals ir palicis vienīgais mazumtir-
gotājs, tas nodrošina arī izbraukuma tirdzniecību
attālās apdzīvotās vietās.

“Gada jaunais komersants” –
SIA “SAMS&KO”

Nominācijai “Gada jaunais komersants” iz-
virzīti četri uzņēmēji. 

SIA “SAMS&KO” no Istras pagasta aktīvi dar-
bojas meža nozarē. Saimnieciskā darbība notiek
Istras un Briģu pagastā. Uzņēmumā nodarbināti
vairāki vietējie iedzīvotāji. Uzņēmējs Vladimirs
Uļjanovskis nodarbojas lopkopību (Briģu pagastā
audzē gaļas lopus) un meža kopšanu, izstrādi un
malkas sagatavošanu un tirdzniecību.

Balvai pieteikta uzņēmuma “Aleksandrs M” zie-
du studija “Vanilla” Ludzā, ko vada Linda
Valujeva. Studija nodarbojas ar floristiku, ziedu un
dāvanu, kā arī interjera noformēšanu svētku pa-
sākumiem.

Balvai pieteikts IK “Prikulis” no Rundēnu pa-
gasta (divi pieteikumi). Andris Prikulis ir izcils ko-
kapstrādes meistars, kas izgatavo un restaurē mē-
beles un interjera priekšmetus no koka. Viņa vei-
kumu, restaurējot Ludzas Lielās sinagogas mēbeles
un interjeru, augstu novērtējuši speciālisti. 

Balvai pieteikts saimnieciskās darbības veicējs
Konstantīns Muhins, kurš tikai 2016. gada au-

gustā uzsāka saimniecisko darbību celtniecības
jomā. Jaunais cilvēks veic dzīvokļu un māju re-
montus Ludzas novadā, arī Zilupes un Rēzeknes
novadā. 2017. gada janvārī pieņēmis darbā vienu
cilvēku.

“Novada eksportētājs” –
“Ariols”

Uz “Novada eksportētāja” titulu pretendēja trīs
uzņēmumi: SIA “Mauriņi 57”, SIA “Ariols” un SIA
“ERA-M”.

SIA “Mauriņi 57” īpašnieks ir Vitauts Gojevs,
kas kokapstrādes nozarē darbojas jau daudzus ga-
dus. Uzņēmums atrodas Isnaudas pagastā.
“Mauriņi 57” nodarbojas ar zāģbaļķu pārstrādi, dēļu,
taras dēļu, apdares materiālu izgatavošanu, šķel-
das ražošanu. Apmēram 800 m3 izstrādājumu ik
mēnesi no šī uzņēmuma tiek eksportēts uz Eiropas
valstīm, Ķīnu un Koreju.

SIA “Ariols” daudzus gadus darbojas pārtikas
produktu ražošanas nozarē. Tas pēc apgrozījuma
ir viens no lielākajiem uzņēmumiem Ludzas novadā,
tam ir lieli eksporta apjomi.

SIA “ERA-M” ir jauns uzņēmums, kurš Ludzā
un Ņukšu pagastā nodarbojas ar kokapstrādi.
Piektais lielākais darba devējs novadā – tajā ir 19
darba ņēmēji. Uzņēmuma apgrozījums pieaug.
Saražotā produkcija tiek realizēta ārzemēs. 

Pārējās balvas –
populāriem uzņēmumiem

Balva “Gada mājražotājs” tika pasniegta po-
pulārajai konditorei Mārītei Lipskai no Ludzas
(fotogrāfijā – ar ģimeni). Pēc pretendenta pieteicēja
(LLKC) datiem, M. Lipska ir vienīgais zināmais ofi-
ciāli reģistrētais mājražotājs Ludzas novadā.

Balvu nominācijā “Gada tūrisma uzņē-
mums” nolemts piešķirt SIA “Ludzas amatnie-
ku centrs” (Ēriks Kondrāts). Tas ir plaši ārpus
Ludzas un Latgales pazīstams uzņēmums, kas
sniedz dažādus pakalpojumus tūrisma jomā.
Uzņēmums atbalsta vietējo amatnieku un mājra-
žotāju produkcijas realizāciju gan savos veikalos,
gan organizē gadatirgus novadā, tādejādi nodrošinot
senču tradīciju un prasmju nodošanu nākamajām
paaudzēm.

Balvai “Novada investors” izvirzīts tikai viens
pretendents SIA “Lat Cosmetics” no Ludzas
(Jevgeņijs Lukašenoks). 2016. gadā reģistrēts tā pa-
matkapitāls vairāk nekā 1 miljona eiro apmērā.
Uzņēmums ražo un eksportē unikālu kosmētiku,
gada beigās Ludzā atvēris veselības studiju, kas pie-
dāvā dūņu vannas, masāžu u.c. pakalpojumus.

Balvu nominācijā “Jauniešiem draudzīgs uz-
ņēmums” nolemts piešķirt SIA “VELS” (Arnolds
Jakupāns). “VELS” autoservisā tiek nodrošinātas
prakses un arī darba vietas jaunajiem speciālistiem,
kas Malnavas koledžā un Rēzeknes tehnikuma mā-
cību vietā Zilupē apgūst automehāniķa un au-
toatslēdznieka profesiju.

Teksts: Ērika Bondarenko, 
sabiedrisko attiecību speciāliste

Foto: Svetlana Rimša, 
sabiedrisko attiecību vadītāja

Ludzā godināti novada uzņēmēji un zemnieki
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Katru gadu janvāra sākumā uz tikšanos
Ludzas novada pašvaldībā tiek aicināti  20 vi-
dusskolēni (10. - 12. kl.), kam I semestra liecī-
bā ir augstākās vidējās atzīmes. 

Arī šogad, 11. janvārī, īpašā pieņemšanā sko-
lēnus sveica novada domes priekšsēdētāja Alīna
Gendele, Izglītības, kultūras un sporta pārvaldes
vadītāja Sarmīte Gutāne, priekšsēdētājas
vietnieks Edgars Mekšs. Pašvaldības sarūpē-
tā balva katram: Dāvanu karte veikalā
„Zvaigzne ABC”. 

Alīna Gendele atzīmēja, ka, salīdzinot ar pa-
gājušo gadu, izcilāko vidū ir vairāk desmitklas-
nieku, pērn bija vairāk divpadsmito. Iepriecina
tas, ka vairāki skolēni izcilāko pulkā ir visus trīs
vidusskolas gadus, pamazām uzlabojot savus sa-
sniegumus. Pagājušajā gadā augstākā vidējā at-
zīme bija Mārim Lapšovam no Ludzas pilsētas
ģimnāzijas (LPĢ) – 9,29 balles. Pašlaik Māris
veiksmīgi uzsācis medicīnas studijas. 

Šajā gadā augstākais vērtējums ir līdzīgs – 9,27
balles. To ir saņēmušas divas novadā labi pa-
zīstamas skolnieces: Tsira Tolordava no Ludzas
2. vidusskolas 12. klases un Ērika Kuzmina no
LPĢ 10. klases. Abas meitenes ne tikai izcili mā-
cās, bet atrod laiku un gūst panākumus arī ci-
tās jomās, īpaši mūzikā. 

Otrajā vietā izcilnieku reitingā ar 9,20 ballēm
ir Artjoms Merkulovs no Istras vidusskolas 11.

klases. Vidējā balle virs 9 – 9,13 ir LPĢ 11. kla-
ses skolnieka Vitālija Aņisimova liecībā. 

Rezultāti ir ļoti blīvi, atšķirība bieži ir vien simt-
daļās (no 9,27 līdz 8,38). Aiz apbalvoto divdes-
mitnieka noteikti ir vēl daudzi skolēni, kuri ar
savu mācību darbu apliecina, ka nopietni strā-
dā savas nākotnes labā. Pašvaldības atzinība ir
kā stimuls, apliecinājums, ka centīgs darbs tiek
novērtēts. Paldies skolotājiem un vecākiem. Tikai
sadarbojoties var gūt labus rezultātus.

Tradicionāli 20 labāko vidū lielākā daļa ir LPĢ
skolēnu: šogad – 15; vienmēr ir pārstāvēta Ludzas
2. vidusskola: šogad – 4; Istras skolu, kurā vi-
dusskolas grupā pašlaik mācās tikai viena kla-
se, pārstāv 1 skolēns. No 12. klasēm apbalvoti
4; no 10. un 11. klasēs – pa 8 jaunieši.

Bez jau nosauktajiem no LPĢ apbalvoti: Ēriks
Oščenkovs, Agnese Kalvīte, Linda Mičule; Solvita
Dubrovska, Agija Valaine, Uģis Ūzulnieks, Sandis
Čerņavskis, Rimants Metlāns, Valērija Abakšina,
Kristiāna Kopeika, Madara Kozlova, Karīna
Stepanova, Linda Šaļapina.

No Ludzas 2. vidusskols: Nika Steimakova,
Daniels Gorbačovs, Vladislavs Terehovs.

Mācību gada noslēgumā pašvaldība apbalvos
arī olimpiāžu uzvarētājus un labākos konkursā
„Novada izcilnieks”. 

Vanda ŽULINA, korespondente

Iespēju piedalīties visdažādākajos konkursos
tagad ir papilnam. Jauniešiem aktuāli ir konkursi,
kas notiek virtuālajā pasaulē. Pērnā gada nogalē
Minecraft, piedāvāja apceļot pasauli, neizejot no
mājām, radot trīs Baltijas valstu ainavas
Minecraft vidē.Virtuālās Eiropas būvēšana ir daļa
no vispasaules programmēšanas stundas kam-
paņas #HourOfCode, kas notiek no 5. līdz 11. de-
cembrim un vieno vairāk nekā 100 miljonu jau-
niešu no visas pasaules. Sacensības notika vien-
laicīgi trijās Baltijas valstīs. Laiks — viena ne-
dēļa.

Latvijā noteikti uzvarētāji trīs vecuma grupās.
Vecuma grupā no 16 līdz 18 gadiem uzvarēja
LPĢ 10. a klases skolnieks Sandis Čerņavskis.
Viņš virtuālajā vidē uzbūvēja Tallinas vecpil-
sētu.  Sandis pastāstīja, ka katru dienu darbam
veltījis apmēram 4 stundas. Spēle prasa ne ti-
kai datorprasmes, bet arī tehnisku domāšanu,
iztēli, stratēģisku plānošanu. 

Tehnoloģijas attīstās. Mūsu jaunieši tiek tām
līdz daudz vieglāk nekā vecākā paaudze.

Vanda ŽULINA, korespondente
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Mācību priekšmetu
olimpiādēs gūtie

rezultāti
Jaunais mācību semestris sācies ar olimpiā-

dēm, kas notiek Ludzas, Ciblas, Kārsavas un
Zilupes novadu apvienības ietvaros. Visās mācību
priekšmetu olimpiādēs sekmīgi piedalās arī
Ludzas vispārizglītojošo skolu audzēkņi. 

25. novembrī notika apvienības BIOLOĢIJAS
OLIMPIĀDE 9. – 12. klašu skolēniem. Uzdevumus
jaunieši pildīja internetā – tiešsaistē. Kopumā biolo-
ģijas olimpiādē piedalījās 58 skolēni, tajā skaitā 28 no
Ludzas novada skolām, 6 no Ciblas novada skolām, 17
no Kārsavas novada skolām un 7 no Zilupes vidusskolas.

9. klašu grupā piedalījās 20 skolēni, t. sk. 9 no
Ludzas novada skolām. 2.vietai atbilstošu rezultātu
sasniedza Arnita BLEIVE (Ludzas pilsētas ģimnāzi-
ja, pedagoģe Ineta Abricka) un Lolita MIKIJANSKA
(Pildas pamatskola, pedagoģe Inese Romanova).
Atzinību ieguva Laura Emīlija POZŅAKA un Ērika
DOLGIĻEVIČA no LPĢ (ped. I. Abricka), Ērika KAI-
ROVA (Ludzas 2.vsk., ped. Jeļena Joničonoka) un
Veronika OSTROVSKA (Istras vsk., ped. Raisa
Veikšane).

10. klašu grupā piedalījās 12 skolēni, t. sk. 5 no
Ludzas novada skolām. Godalgotas vietas ieguva LPĢ
pedagoģes I. Abrickas audzēkņi: 1.v. – Uģis ŪZUL-
NIEKS, 3.v. – Sandis ČERŅAVSKIS.

11. klašu grupā piedalījās 15 skolēni, t.sk. 5 no LPĢ
(ped. I. Abricka) un 3 no Ludzas 2.vsk. (ped. J.
Joničenoka). Godalgotās vietas ieguva LPĢ audzēkņi:
1.v. Arturs SKOVNA, 2.v. – Vitālijs AŅISIMOVS,
Atzinību – Arvīds ŠROMS. Ludzas 2.vsk. audzēknei
Ksenijai JAKUŠENKO – Atzinība.

12. klašu grupā piedalījās 11 skolēni, t.sk. 4 no LPĢ
(pedagoģe Antoņina Tutina) un 2 no Ludzas 2.vsk. (ped.
J. Joničenoka). 2.vietai atbilstošu rezultātu uzrādīja
Aigars LUCKĀNS (LPĢ) un Līga ROMANCĀNE (LPĢ),
3. v. – Alise BLEIVE (LPĢ) un Vadims JEGOROVS
(Ludzas 2.vsk.), Atzinība – Tsira TOLORDAVA (Ludzas
2.vsk.). 

13. janvārī notika VĒSTURES OLIMPIĀDE 9.
klašu un 12. klašu audzēkņiem. Tajā piedalījās mazs
skolēnu skaits: 9. klašu grupā 9 jaunieši no Kārsavas
un Ludzas novada skolām, 12. klašu grupā – tikai 3
jaunieši no Ciblas vsk., Kārsavas vsk. un Ludzas pil-
sētas ģimnāzijas (LPĢ).

9. klašu rezultāti: LPĢ pedagoģe Inta Žeikare olim-
piādei bija sagatavojusi 3 audzēkņus, no tiem Egils
GREIVULIS uzrādīja zināšanas, kas atbilst 1.vietai.
Pildas pamatskolas pedagoģe Alla Doļa bija sagatavojusi
2 audzēkņus: Lolita MIKIJANSKA ieguva 3.vietu, un
Inese ŅIKITINA – Atzinību.

LPĢ 12. kl. audzēknis Aigars LUCKĀNS ieguva
Atzinību (ped. I. Žeikare).

16. janvārī notika LATVIEŠU VALODAS UN LI-
TERATŪRAS 11. - 12. klašu olimpiāde, kurā pie-
dalījās 9 skolēni no 11. klasēm un 5 no 12. klasēm. 

LPĢ pārstāvēja trīs pedagoģes Dagmāras Boicovas
11. kl. audzēknes, no tām Kristiāna KOPEIKA – 1. vie-
ta, Jūlija GARBUZOVA – Atzinība. LPĢ pārstāvēja
arī divas pedagoģes Lidijas Krokšas 12. Kl. audzēk-
nes: Līga ROMANCĀNE – 1. vieta, Laima LOČMELE
– Atzinība.

Olimpiādē piedalījās arī viens Ludzas 2. vsk. 12. kla-
ses audzēknis.

17. janvārī notika INFORMĀTIKAS olimpiāde
11. klašu skolēniem (2. posms).

Tajā piedalījās 14 skolēni, tajā skaitā 8 LPĢ un 2
Ludzas 2.vsk. audzēkņi. Labākos rezultātus guva: LPĢ
pedagoģes Vijas Zavadskas audzēkņi Vitālijs AŅISI-
MOVS – 1. vieta, Jūlija GARBUZOVA – 3. vieta,
Anastasija GOLUBOVA, Solvita DUBROVSKA un
Kristiāna KOPEIKA – Atzinība.

Apkopoja Ērika BONDARENKO, 
sabiedrisko attiecību speciāliste

Ludzānietis Sandis uzvar 
virtuālā spēlē

Jaungadā piepildās visas vēlmes! Pat pašas
pašas neparastākās! Brīnumu un pārsteigumu
laiks! Šobrīd mūsu dzīves apstākļi ir tādi, kādi
ir, bet viss var būt savādāk, ja katrs no mums
izdarītu kaut vienu labu darbu.

Lūk, 2016. gada 17. decembrī Jeļena
Truhanova kopā ar Lietišķo sieviešu apvienības
atbalstu iepriecināja 50 Ludzas 2. vidusskolas
sākumskolas skolēnus. Jeļena organizēja
braucienu uz Rīgu, kur bērni varēja redzēt
baletu, apskatīt Rīgu, baudīt siltās pusdienas

un, protams, neizpalika tikšanās ar Salatēti un
dāvanas.

Visi bērni bija priecīgi un gandarīti par
redzēto skaistumu.

No sirds pateicamies Jeļenai par svētkiem,
ko viņa dāvāja mūsu bērniem. Lai vairāk ir tādi
uzņēmīgi un radoši cilvēki! Laimīgu Jauno
gadu!

Ludzas 2.vidusskolas 
2.a un 3.a klases vecāki

50 bērniem – svētku brauciens 
uz Rīgu

Sestdien, 2017. gada 4. februārī, 
notiks

Ludzas 2. vidusskolas absolventu
tikšanās vakars,

veltīts skolas 100 gadu jubilejai.

Sanākušos reģistrēs no pulksten 17.00. 
Plkst. 18.00 sāksies svinīgais sarīkojums ar

priekšnesumiem un apsveikumiem, pēc tam – 
absolventu atkalsatikšanās groziņvakars.

AAppbbaallvvoottii   2200  iizzcciillāākkiiee
vviidduusssskkoollēēnnii
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Tradicionālais Ludzas novada Sporta skolas rīkotais
starptautiskais turnīrs handbolā beidzies. Aizbraucot
viesi atvadījās līdz nākamajam gadam. Sacensības
satuvina, sadraudzē  5 valstu sportistus, trenerus,
ļauj iegūt pieredzi. 

Protams, organizatoriem ir liela atbildība, uzņe-
mot vairākus simtus spēlētāju. Sporta Skolas direktore
Elēna Fjodorova pateicas visiem, kuri palīdzēja tur-
nīra organizēšanā: Ludzas 2. vidusskolas kolektīvam,
2. vidusskolas ēdnīcas darbiniecēm, viesnīcu „Lūcija”
un „Ludza’’ darbiniekiem, Edgaram Romanovskim
par garšīgajām balvām, sporta klubam „Latgols’’ un,
protams, Ludzas novada pašvaldībai.

Rezultāti pa vecuma grupām.
2003. gadā dzimušo meiteņu grupā startēja

5 komandas.
I vietā – Jēkabpils;
II vietā – Garliava (Lietuva);
III vietā – Sanktpēterburgas komanda.
Mūsu meitenes palika piektās.
2003. gada zēnu grupā – 9 komandas.
I vietā – Minska SKA;

II vietā – Sanktpēterburga;
III vietā – Ludza (labākais spēlētājs komandā –

Endijs Kušners. Komandas treneris – Andrejs
Narnickis; turnīrā  komandu vadīja Anita Puncule
un Gunārs Dalibo).

2001. gadā dzimušo meiteņu grupā – 5 ko-
mandas.

I vietā – Garliava (Lietuva);
II vietā – Novopolocka;
III vietā – Ludza (labākā spēlētāja — Jelizaveta

Haindrava, trenere – Kristīne Klementjeva).
2001. gadā dzimušo zēnu grupā – 7 komandas.
I vietā – Minskas SKA 1. komanda;
II vietā – Minskas SKA 2. komanda;
III vietā – Ludza (labākais spēlētājs – Daniels

Podolecs, treneris – Gunārs Dalibo).
Mūsējo pretinieki bija spēcīgi, īpaši – Baltkrievijas

klubu komandas. Iegūtās medaļas priecē. Patīkami,
ka turnīra prestižs ar katru gadu pieaug un vēlme
vēlreiz atgriezties mūsu pilsētā ir visiem dalībniekiem. 

Šis turnīrs bija veltīts Ludzas 840 gadu jubilejai. 
Vanda ŽULINA, korespondente

Slidosim
Ludzas

slidotavā!
Novada pašvaldības slidotava ierīkota

Blaumaņa ielā 4, Ludzā (skolu teritorijā). 
Tā darbojas katru dienu no plkst. 8.00 līdz

22.00 un pieejama bez maksas visiem ap-
meklētājiem. 

Rīta pusē slidotavā notiek Ludzas 2. vi-
dusskolas un Ludzas pilsētas ģimnāzijas spor-
ta stundas. Bērnu interese par slidošanu ir
liela. Jāizmanto katra stunda, jo nevar zināt,
cik ilgi ledus vēl pieturēsies. 

Pašlaik slidošana Ludzā ir populārāka par
slēpošanu. Sporta entuziasti gaida slēpošanas
trasi.

Priecāties par sagaidīto ziemu Ludzas no-
vada pašvaldība aicina ikvienu, kurš slidojot
un spēlējot hokeju vēlas aktīvi pavadīt brīvo
laiku!

Sporta soļotāju
komanda –

labākā Latvijā
Latvijas čempionātā sporta soļošanā šogad

veiksmīgi startēja Ludzas novada Sporta sko-
las audzēkņu komanda. Mūsu soļotāji izcīnīja
Zigurda Irbes piemiņas kausu. To saņem ko-
manda (LVS juridiskais biedrs), kura izcīna
visvairāk godalgoto vietu. 

Komandu pārstāvēja Zilupes un Kārsavas
sportisti – Valērija Rimša, Vitas Tutinas un
Viktorija Krišāna audzēkņi. Iegūtas trīs pir-
mās, četras otrās un viena trešā vieta. 

Anastasija Mošerenoka iekļauta Latvijas
izlases sastāvā un  februārī piedalīsies starp-
tautiskās sacensībās Minskā.

Vanda ŽULINA, korespondente
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SK “Latgols” vīri cīnījās
teicami

13. un 14. janvārī SK “Latgols” vīri aizvadīja teicamas divas spē-
les SynotTip handbola Virslīgā. Tomēr “Latgols” nespēja noturēties
turnīra otrajā pozīcijā, jo svētdien mūsu kluba sīvākie pretinieki
“Celtnieks Rīga” guva pārliecinošu uzvaru otrā apļa pēdējā spēlē. 

Šajās brīvdienās Ludzā Virslīgas labākās četras komandas tiksies
Latvijas Handbola federācijas kausa izcīņas pusfinālā.

13. janvārī SynotTip handbola Virslīgas spēlē pie desmitā panākuma
13 spēlēs tika Ludzas „Latgols“, kas izbraukumā ar 39:26 pārspēja
MSĢ/LAT-98. 

14. janvārī SynotTip handbola Virslīgas spēlē, kas norisinājās Dobelē, pir-
mos punktus pēdējo gadu čempionvienībai Dobeles „Tenax“ atņēma Ludzas
„Latgols“, kas izbraukuma spēlē ar čempioniem cīnījās izšķirti – 26:26.
„Tenax“ abu komandu otro dueli šosezon iesāka pārliecinoši, pirmajās minūtes
izvirzoties vadībā ar 4:0, vēlāk arī 6:1. Dobelnieki bija vadībā lielāko daļu pir-
mā puslaika, tomēr pēdējās astoņas minūtes krietni pārliecinošāk nospēlē-
ja „Latgols“, veicot izrāvienu 5:0 un no sev nelabvēlīgā 7:11 panākot 12:11.
Otro puslaiku gan atkal pārliecinoši iesāka laukuma saimnieki un, gūstot čet-
rus vārtus pēc kārtas, atguva vadību – 15:12 „Tenax“ labā pēc nospēlētām
35.minūtēm. Lai arī Ludzas handbolistiem vairākkārt izdevās pietuvoties līdz
minimumam (18:17, 20:19, 23:22) iniciatīvu aizvien saglabāja mājinieki, kas
vēl septiņas minūtes līdz spēles beigām bija relatīvi drošā vadībā – 25:22. Tomēr
tad divreiz izcēlās Raivis Gorbunovs, reizi Jānis Pavlovičs un 57. minūtē „Latgols“
jau līdzsvaroja rezultātu – 25:25. Nils Miķelsons priekšpēdējā minūtē vēlreiz
atguva vadību čempioniem, bet pārdesmit sekundes līdz finālsirēnai Austris
Tuminskis atkal panāca neizšķirtu – 26:26. „Tenax“ komanda pirmoreiz šo-
sezon netika pie panākuma, taču sezonu turpina bez zaudējumiem – 13 uz-
varas un viens neizšķirts.

Pēc šīm divām lieliskajām spēlēm “Latgols” vīri SynotTip handbola Virslīgas
kopvērtējumā ar 22 punktiem ieņēma otro pozīciju (tikpat punktu bija arī
„Celtnieks Rīga“). Bet ...

15. janvārī noslēdzās noslēdzās SynotTip handbola Virslīgas otrais aplis.
Pēdējā spēlē tikās mūsu sīvākais pretinieks “Celtnieks Rīga” un “Vaiņode”.
Šī spēle bija svarīga “Celtniekam”, lai šo apli noslēgtu otrajā pozīcijā, kas dotu
relatīvi vieglākus pretiniekus LHF kausā. „Celtnieks Rīga“ nevarēja atļau-
ties zaudēt, taču pietika arī ar neizšķirtu, jo bija labāka bilance savstarpē-
jās spēlēs ar sīvāko konkurenti Ludzas „Latgolu“. „Celtnieks Rīga“ šo pēdē-
jo spēli noslēdza ar gana pārliecinošu uzvaru 33:27. 

Tādējādi “Celtnieks Rīga” ar 23 punktiem Virslīgas otro apli noslēdza 2.
vietā, apsteidzot „Latgolu“ par vienu punktu!

Brīvdienās – 2017. gada
LHF kausa izcīņa

Šajās brīvdienās – 28. un 29. janvārī
– Ludzā notiks 2017. gada Latvijas
Handbola federācijas (LHF) kausa iz-
cīņa sievietēm un vīriešiem.

LHF kausa izcīņa notiks trešo gadu pēc
kārtas, bet pirmoreiz par LHF kausu cīnī-
sies arī sievietes. Turnīrā startēs četras la-
bākās komandas pēc Latvijas čempionāta
pirmo divu apļu rezultātiem. 

Turnīra izspēle notiks pēc „Final 4“ prin-
cipa – pirmajā pusfinālā 28. janvārī tiksies
Latvijas čempionāta pirmās un trešās vie-
tas īpašnieces (pēc diviem apļiem), bet ot-

rajā pusfinālā – otro un ceturto vietu īpašnieces. Dienu vēlāk cīņā par kau-
su laukumā dosies pusfinālu uzvarētāji.

28. janvārī – pusfināls
sieviešu pusfināla spēles:
plkst. 13:00 – REIR Dobele un Jēkabpils SS, 
plkst. 15:00 – Stopiņu NHK un SK Latgols, 
vīriešu pusfināla spēles:
plkst. 17:00 – Celtnieks Rīga un HK Ogre/Miandum, 
plkst. 19:00 – Tenax Dobele un SK Latgols. 

29. janvārī – fināls
plkst. 13:00 notiks sieviešu finālspēle, 
plkst. 15:00 – vīriešu finālspēle.
16:30 – uzvarētāju apbalvošana.

Komandas, kuras iekļūs LHF kausa izcīņas finālā, tiks apbalvotas ar spe-
ciālbalvām, bet uzvarētājas komandas saņems LHF kausu un naudas balvas
– attiecīgi 500 eiro sieviešu un 1000 eiro vīriešu konkurencē.

LHF kausa izcīņas finālspēles gan sievietēm, gan vīriešiem tiks demons-
trētas Sportacentrs.com TV tiešraidē.

Pēc LHF ziņām sagatavoja Ērika Bondarenko,
sabiedrisko lietu speciāliste

Plašāka informācija: www.handball.lv

VViieessuu  kkoommaannddaass  
aaiizzbbrraauukkuuššaass  ––  

rreezzuullttāāttii  iieeddvveessmmoo
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iesniegt aktuālu un interesantu informāciju par notikumiem,
faktiem un cilvēkiem!
Par publicētajiem faktiem un skaitļiem atbild rakstu autori.

Adrese: Raiņa ielā 16, Ludzā, LV-5701
Tālr.: 65707140, 26164247, fakss: 65707402
E-pasts: erika.bondarenko@ludza.lv
Maketēts un iespiests SIA „Latgales druka”

Nākamais informatīvā izdevuma „Ludzas Novada
Vēstis” numurs iznāks 2017. gada. 21. februārī.

Aktuālākā Ludzas novada pašvaldības informācija tiek 
publicēta pašvaldības mājaslapā internetā www.ludza.lv
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Lūdzām novada pašvaldības Izglītības,
kultūras un sporta pārvaldes galveno spe-
ciālisti kultūras jomā  Karīnu DEMKO - SEN-
KĀNI  nedaudz pastāstīt par lielākajiem sa-
rīkojumiem, lai mēs varētu saplānot savas
brīvdienas un jau laicīgi aicināt viesus.  

2017. – Ludzas  jubilejas gads

Šogad vērienīgākie svētki novadā būs
Ludzas 840 gadu jubilejas svinības, kas no-
tiks trīs dienas: 11., 12. un 13. augustā. Pirmā
diena veltīta jaunajai paaudzei: būs koncer-
ti gan mazuļiem, gan jauniešiem, atrakcijas
pilsētas parkā, diskotēka.

Sestdienas priekšpusdienā vecpilsētā notiks
amatnieku izstrādājumu tirdziņš, turpat uz
īpaši šim gadījumam ierīkotās brīvdabas ska-
tuves sadraudzības koncertā uzstāsies gan pa-
šmāju kolektīvi, gan viesmākslinieki. 

Šai pašā dienā Ludzas Mazā ezera pludmalē
plānoti sporta svētki. 

Bet vakarā visi pulcēsimies parka estrādē,
lai tiktos ar Raimondu Paulu un baudītu viņa
mūziku. Komponists ir piekritis koncertēt Ludzā. 

Pēc koncerta ballē spēlēs kāda populāra šlā-
germūzikas grupa.

Svētdiena būs veltīta teātra mākslas cienī-
tājiem. Notiks vairākas amatierteātru izrādes. 

Ir domāts par to, lai pilsētas svētkos būtu
ko darīt visu paaudžu cilvēkiem, lai pasāku-
mi būtu iespējami dažādi. 

Jubilejas sarīkojumu cikls iesāksies jau 28.
maijā, kad pilskalnā notiks XX Latvijas Tautas
mūzikas festivāls. Šajā sarīkojumā gaidām ie-
rodamies tautas muzikantus arī no citām
Baltijas valstīm. 

Dievkalpojums par Ludzu un ludzāniešiem
paredzēts nevis svētku laikā, bet gan to priekš-
vakarā – 6. augustā.

Gaidītas un tradicionāli kupli apmeklētas
ir Klaidoņu dienas, kas šovasar  notiks jūli-
ja beigās. Domāju, ka par tradīciju kļūs pēr-
nvasar atsāktais rokfestivāls jauniešiem. Šo-
gad tas pieskandinās Ludzu 4. augustā.

Gatavojamies Latvijas simtgadei

Šajā gadā ļoti atbildīgs notikums gaida ko-
rus, deju kolektīvus, jo notiks atlases skates
lielajiem simtgades Dziesmu un deju svētkiem.
Folkloras kopas gatavojas festivālam „Baltica”,
kas 2018. gadā skanēs Latvijā. 

28. oktobrī pirmoreiz notiks Ludzas nova-
da amatierteātru skate, jo teātra kolektīvu
skaits novadā palielinās.

Pirmo reizi novadā plašāk plānots atzīmēt
4. Maiju. „Baltā galdauta svētkos” Ludzā ai-
cināti piedalīties visa novada iedzīvotāji. Šai
dienā iecerēts stādīt ozolus pilsētā un pagastos.

Sekojiet afišām: Ludzas TN būs iespēja ap-
meklēt pašmāju kolektīvu un viesmākslinie-
ku koncertus, savs kultūras pasākumu
plāns ir arī katrā pagastā.

2016. gadā – Latvijas un Latgales
mēroga pasākumi

– Man pagājušais bija pieredzes uzkrāša-
nas gads – ļoti bagāts un interesants. Domāju,
ka Ludzas vārds ar cieņu un atzinību tika dau-
dzināts ļoti daudzās Latvijas vietās, kad jau-
nie dejotāji atgriezās mājās no festivāla „Latvju
bērni danci veda”. Tik plaša mēroga pasākums
Ludzā ilgi nebija piedzīvots. Organizatoru dar-
ba grupa BJC vadībā pierādīja, ka spējam uz-
ņemt tūkstošiem viesu, ka mazai pilsētai ir
pa spēkam labi organizēt valsts mēroga fes-
tivālu. Ludzā pagājušajā gadā sadziedājās
Ziemeļlatgales skolu folkloras kopas, sadan-
cojās Latgales jauniešu deju kolektīvi. 

Uzskatu, ka ļoti saturīgi, interesanti un
daudzveidīgi bija novada „Bīzī svātki”, kuru
sagatavošanā katra pagasta kultūras darbi-
nieki un aktīvākie iedzīvotāji bija ieguldīju-
ši lielu darbu. Gandrīz katrā pagastā notika
vismaz viens novada mēroga pasākums.
Izdevās folkloras festivāls „Gorūza”, kas no-
tika muzeja Brīvdabas nodaļā.

Pašvaldība finansiāli atbalstīja 11 no 17 kon-
kursam iesniegtajiem Mazajiem kultūras pro-
jektiem. 

Esmu dzirdējusi daudz jūsmīgu atsauksmju
par Intara Busuļa piedalīšanos pilsētas svēt-
ku koncertā. Tagad, kad mums ir mūsdienīgs,
labi aprīkots TN, mums būs daudz vairāk ie-
spēju tepat Ludzā aicināt koncertēt slavenus
māksliniekus. 

Paldies par darbu visu 11 novada TN va-
dītājiem, visiem amatiermākslas kolektīvu va-
dītājiem, dalībniekiem, visiem, kuri paši pie-
dalās kultūras dzīves organizēšanā un apmeklē
pasākumus. Lai notikumiem bagāts 2017.
gads! – novēl Karīna Demko-Senkāne.

Vanda ŽULINA, korespondente

Plānoti dažādi kultūras pasākumi Cirmas pagastā

9. februārī plkst. 16.30 bibliotēkā – saruna - dialogs “Drošs
internets”.

18. februārī plkst. 21.00 Tautas namā – atpūtas va-
kars jauniešiem “Ak, Kupidons!”.

28. janvārī plkst. 21.00
Ludzas Tautas namā

SPECIAL GUESTS: DJ ERIKS, ALEKSANDER,
ANDREW SKY, DJ VEEP 
BEST MUSIC WEEKEND.

Ieeja: 3 eiro; FLYER 2 eiro; pēc 23.00 – 4 eiro.

18. februārī no plkst. 10.00 līdz 13.00 uz Lielā
Kivdolovas ezera notiks zemledus makšķerēšanas sa-
censības „Ne asakas!“. Sacensības dalībnieku reģistrācija
no plkst. 9.00.  Pēc sacensībām - apbalvošana dažādās no-
minācijās, karsta tēja un sarunas.

Informē Ruta Zaiceva, 
Pureņu pag. bibliotēkas vadītāja

Izrāde “Pīļu medības” video versijā Ludzas TN

29. janvārī plkst. 16.00 Ludzas tautas namā vēl nebijis
pasākums. Tiks demonstrēta izrāde “Pīļu medības” video
versijā uz lielā ekrāna. Mums ir unikāla iespēja redzēt
Maskavas mākslas teātra izrādi.

Biļetes 5 EUR vērtībā var iegādāties katru dienu Tautas
nama kasē plkst. 17.00-18.00.

Nāciet, novērtējiet!

Tautas nama direktore Valentīna Razumovska

Ludzas Lielās sinagogas ekspozīcijas 
ir skatāmas šādā laikā:

otrdienās – piektdienās: 13:00 – 17:00,
sestdienās: 10:00 – 14:00.

Ekskursiju organizētām grupām ir iespējams pieteikt
arī ārpus sinagogas darba laika, pierakstoties vismaz
vienu dienu iepriekš Ludzas Novadpētniecības muzejā (J.
Kuļņeva ielā 2, Ludzā) vai pa tālruni 65723931.

1. februārī 10:00 un 14:00
izrāde “Persefone”

Ludzas Tautas namā.
Ieeja brīva.
“Persefone” ir poētiska pasaka, kas ar ēnu teātra un leļ-

ļu palīdzību izspēlē slaveno sengrieķu mītu par Dēmetru
un viņas meitu Persefoni, ko nolaupa pazemes dievs Aīds.
Izrādes radošās komandas interpretācijā šī pasaka stāsta
arī par dabas ritmu, gadalaiku ritumu un cilvēku alkām pēc
lietu kārtības. Mēs taču sapņojam, lai haosā, kas mums ap-
kārt virmo, būtu mazas miera saliņas, kur uz brīdi norimt
un, piemēram, iedzert tēju kopā ar kādu, ko mīlam.

Izrādes radošā komanda: Eva Krāsenska (Čehija, sce-
nogrāfija un iecere), Jolanta Znotiņa, Marika Čerņavska, Aija
Treimane (režija, aktierdarbs, kostīmi), Austra Hauks (vi-
deoprojekcijas), Jānis Pitens (mūzika).

Izrādes garums 45 min. Pirmizrāde bija  18.03.2014.
Iestudējums ar panākumiem rādīts festivālos Latvijā, Francijā
un Austrijā.

Izrādi veidoja biedrība “Teātris azotē”.
Sīkāka informācija mājaslapā: www.teatrisazote.lv

“Atvasaras” pulcējās Madonā

14. janvārī Madonas Tautas namā notika
„Atvasaru“ salidojums. Šī pasākuma pirm-
sākumi ir 2012. gads, kad kopā sanāca kori
ar vienādu nosaukumu. Šogad pašdarbības ko-
lektīvu ar kopēju nosaukumu “Atvasara” sa-
lidojums notika Madonā. 

Salidojumā piedalījās trīs kori: VEF
Kultūras pils senioru sieviešu kopis, Limbažu
Kultūras nama (KN) senioru jauktais koris,
Krustpils KN senioru jauktais koris; divi se-
nioru tautas deju kolektīvi: Madonas KN
„Atvasara“ un Ludzas TN „Atvasara“, kā arī

biedrības “Valmieras pilsētas pensionārs” deju
kopa. 

Pasākumu kuplināja Madonas pūtēju or-
ķestris (diriģents Andrejs Cepītis). 

Interesanta bija Olaines NVO audēju pul-
ciņa “Atvasara” darbu izstāde.

Katru gadu “Atvasaras” pulcējas citā vie-
tā, no kurienes nāk kāda „Atvasara“. Ludzas
dejotāji šādā pasākumā bija pirmoreiz.
Mūsu sniegums tik ļoti patika salidojuma kon-
certa skatītājiem un dalībniekiem, ka vār-
damāsas izteica vēlmi nākamgad pulcēties pie
Ludzas “Atvasaras”.

Sarmīte STAPULE, 
DK “Atvasara” vadītāja

Nāca no sirds
13. janvārī Isnaudas Tautas namā no-

tika tematisks un arī izglītojošs pasākums
„Seno dziesmu atbalsis mūsos”, ko rīko-
ja biedrība „Suprātka” sadarbībā ar
Isnaudas Tautas namu.

Pasākumā piedalījās Latvijas poļu savie-
nības Rēzeknes nodaļas sieviešu koris
„Jutrzenka” (diriģente Irēna Ivanova,  kon-
certmeistare Natālija Dragunova), Ciblas no-
vada Blontu pagasta biedrība „Madara” (vad.
Gunta Stolere) un  ansamblis ”Madara” (vad.
Ināra Sprudzāne, koncertmeistare Laura
Sprudzāne), Ludzas poļu biedrība un pašmāju
biedrība „Suprātka”.  

Izvēlētā tēma bija 60 – tie gadi. Dziesmas,
mode...

Jaukie muzikanti  Edgars un Jānis

Katkeviči  atrada tā laika dziesmu atslēdzi-
ņu, kas visiem atvēra  sirdis. Ināra
Mikijanska  Jakupāne un Ruta Zviedre ieju-
tās to laiku vecmāmiņu lomās, Ēriks Guitans
dziedāja pašsacerētu dziesmu, Aina Kazlovska
lasīja Janīnas Tabūnes dzeju, Jānis  Žuks  un
daudzi citi dalījās savās atmiņās par bērnī-
bu un jaunību, bet visam pa vidu 60-to gadu
kopīgas dejas un dziesmas.Visu vakaru pie mū-
zikas pults bija Agris Obrumāns.  

Visiem liels paldies. Mīļum mīļais paldies
pasākuma vadītājai Inārai Mikijanskai
Jakupānei. Viss, kas šinī vakarā notika, nāca
no sirds.

Paldies Ludzas novada pašvaldībai, kas pie-
šķīra līdzfinansējumu mūsu biedrībai šī pa-
sākuma rīkošanai.

Biruta JERMAKA, 
biedrības „Suprātka” priekšsēdētāja
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Резекненский
бизнес-инкубатор 

доступен для
предпринимателей
Лудзенского края 

13 января открылся Резекненский бизнес-инку-
батор. Это структурная единица Латвийского агент-
ства инвестиций и развития (ЛАИР).  Всего в Латвии
14 региональных бизнес-инкубаторов и Рижский биз-
нес - инкубатор творческой индустрии. Уже с 1 де-
кабря этого года в них начали принимать заявки на
проекты. 

Региональные бизнес-инкубаторы финансируются го-
сударством и Европейским фондом регионального разви-
тия (ERAF) в рамках проекта «Региональные бизнес-ин-
кубаторы и инкубатор творческих индустрий». Их цель -
поддержать молодых, жизнеспособных и конкурентоспо-
собных коммерсантов в регионах Латвии, обеспечить для
физических лиц (авторов бизнес-идей), ведущих или со-
бирающихся вести хозяйственную деятельность, мелких
(микро), малых и средних коммерсантов необходимые для
предпринимательской деятельности консультации, об-
учение и мероприятия по общим вопросам предприни-
мательской деятельности, менторскую поддержку, среду
(помещения) и софинансирование грантов для покрытия
затрат коммерческой деятельности.

За декабрь в ЛАИР получено более 125 заявок на уча-
стие в бизнес-инкубаторах. В настоящее время оценивают
заявки претендентов. Первые договоры для получения под-
держки планируют заключить уже в январе 2017 года. 

В инкубаторе предприятия могут получить необходимую
поддержку для развития предпринимательской деятель-
ности. Софинансирование на все услуги предоставляется
в размере 50%. 

Подать заявку на проект можно на домашней стра-
нице ЛАИР или в одном из 15 бизнес-инкубаторов.

Резекненский бизнес-инкубатор находиться по ад-
ресу: Резекне, ул. Базницас 19; телефон 62401095.
Руководитель – Скайдрите Балтаце. 

Информация доступна на домашней странице
ЛАИР www.liaa.gov.lv .

По информации ЛАИР подготовила 
Эрика Бондаренко,

специалист по связям с общественностью 

В пятницу, 20 января, в Лудзенском
Народном доме предприниматели
встретились на мероприятии, во время
которого чествовали лауреатов кон-
курса «Приз предпринимателей
Лудзенского края 2016». Состоялся
праздничный концерт и танцевальный
вечер. 

В Лудзенском Народном доме собрались
почти 100 предпринимателей вместе со свои-
ми семьями и работниками.  

Заместитель председателя думы само-
управления Лудзенского края по вопросам
развития Айварс МЕЙКШАНС доволен: 

– Мероприятие удалось! Постараемся и
в следующем году организовать и конкурс,
и вечер. Заключительное мероприятие смог-
ли организовать благодаря финансовой под-
держке нашего земляка, мецената Юрия
Савицкого.

Вручены награды
Победители в каждой номинации кон-

курса «Приз предпринимателей Лудзенского
края 2016» получили Почетные грамоты и
памятные призы. 

Об участниках конкурса рассказывает за-
меститель председателя думы самоуправ-
ления Лудзенского края по вопросам раз-
вития Айварс Мейкшанс.  

– Для самоуправления важен каждый
предприниматель и крестьянин, каждый,
кто дает работу людям, платит налоги го-
сударству, способствуя экономическому
развитию края. 

Конкурс «Приз предпринимателей
Лудзенского края 2016» проводится с целью
выявления и поощрения предпринимателей,
ремесленников Лудзенского края, активно
и честно работающих в своей отрасли, со-
действуя развитию предпринимательской
среды в крае.

До 1 декабря каждый (в том числе и част-
ные лица) могли выдвинуть претендентов
на конкурс. Считаю, что возможностей мно-
го, в конкурсе заявлено 12 номинаций. И все
же в одной из них – «Социальный партнер
года» не был выдвинут ни один претендент.

Предпринимателей на награждение в
двух номинациях, основываясь на инфор-

мации Государственной службы доходов, вы-
двинуло самоуправление. Часть претен-
дентов выдвинули и волостные управления.
Работающих в области сельского хозяйства
– специалисты Латвийского Центра сель-
ских консультаций и образования. Конечно,
и частные лица выдвигали претендентов.
Всего в 11 номинациях было заявлено 25
претендентов.

Конкурсная комиссия работала в декаб-
ре и январе. Председателем комиссии была
Алина Генделе (председатель думы), чле-
ны: Илона Иговена (руководитель Отдела
развития и недвижимости), Валдис
Митенбергс (консультант по вопросам ком-
мерческой деятельности Латгальского
центра предпринимательства), Янис
Романцанс (председатель Консультативного
совета предпринимателей думы Лудзенского
края) и Евгения Кущ, депутат думы.

Крупнейшие – «Ariols»
и «Ludzas maiznīca»

В двух номинациях победители были
определены на основании информации
Государственной службы доходов об упла-
ченных налогах и числе занятых за 11 ме-
сяцев 2016 года (до 1 декабря).

В номинации «Крупнейший налого-
плательщик» выдвинуто ООО «Ariols»
(Яков Лоцов), в номинации «Крупнейший
работодатель» – ООО «Ludzas maiznīca»
(Александр Пурин). 

Надо сказать, оба предприятия и круп-
ные налогоплательщики: поступления от на-
логов «Ariols» – 474,84 тысячи eврo, «Ludzas
maiznīca» – 344,44 eврo, и крупнейшие
работодатели: «Ludzas maiznīca» – 101 ра-
бочее место (в среднем), «Ariols» – 84 рабо-
чих места (в среднем). Оба предприятия
имеют богатый опыт – уже более 25 лет ста-
бильно работают в Лудзенском крае.
«Ariols» работает в сфере производства пи-
щевых продуктов: пельмени, мясные по-
луфабрикаты и другая мороженая
продукция. «Ludzas maiznīca» занимается
розничной торговлей, производством ку-
линарных и кондитерских изделий.

(Продолжение на 13-ой полосе)

Практическая конференция «Как
связать инициативы по охране

окружающей среды с исследовательской
работой и предпринимательской
деятельностью? Опыт Латгалии»

27 января в 12:00 в Лудзенском Народном доме прой-
дет практическая конференция «Как связать инициативы
по охране окружающей среды с исследовательской ра-
ботой и предпринимательской деятельностью? Опыт
Латгалии».vērtību saglabāšana” ietvaros.

Plašāka informācija – Ludzas novada pašvaldības
mājas lapā www.ludza.lv

Индивидуальный прием жителей
в волостях председателя думы

Лудзенского края Алины Генделе
21 февраля:

Бригская вол.: 9.00 – 10.00
Истренская вол.:  11.00 – 12.00
Рунданская вол.: 12.30 – 13.30
Пилденская вол.: 14.30 – 15.30

Нюкшенская вол.:  16.00 – 16.30
22. февраля:

Цирмская вол.: 9.00 – 10.00
Пуреньская вол. (Кивдолова): 10.30-11.00

Нирзенская вол.: 11.30 – 12.30
Иснаудская вол. (Исталсна): 13.00 – 13.30
Иснаудская вол. (Мартиши): 14.00 – 15.00

Награду в номинации «Торговец года» получил магазин «CENTRS» ООО «Ludzas
maiznīca» (на фото – руководители и работники)

В Лудзе чествовали
предпринимателей и крестьян

Встреча выпускников Лудзенской средней школы № 2
4 февраля состоится встреча выпускников Лудзенской средней школы № 2, посвя-

щенная 100-летнему юбилею школы.
Участников будут регистрировать уже с 17:00. В 18:00 начнется торжестенное ме-

роприятие с выступлениями и поздравлениями, позже – вечер встречи выпускников
с «корзиночками».
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Можем проголосовать 
за лучшую версию 

«Гимна Лудзенского
края»

11 января состоялось первое заседание жюри конкурса
самоуправления Лудзенского края «Гимн Лудзенского
края», во время которого были открыты 8  анонимных кон-
вертов с конкурсными работами (версии гимна в CD фор-
мате, ноты со словами и текст).

18 января комиссия собралась во второй раз. Уже были
оценены работы и выбраны лучшие, за которые жители
смогут проголосовать, выбрав наиболее соответствующую
гимну Лудзенского края.

Отобраны четыре работы для голосования: «Приглашаю
в Лудзу», «Гимн Лудзенского края», «Песня о Лудзе», «Гимн
Лудзенского края» (авторы не названы). 
Проголосовать за версии гимна можно в интернете

– на домашней странице самоуправления: 
www.ludza.lv  до 26 февраля.

Интернет есть во всех библиотеках края, и каждый в биб-
лиотеке может прослушать конкурсные работы и прого-
лосовать за них.

Проголосовать можно и на первом этаже в админи-
стративном здании самоуправления Лудзенского края (ул.
Райниса 16, Лудза), где будет предоставлена возможность
прослушать все четыре версии. 

Результаты народного голосования будут приняты во вни-
мание, когда будут определять победителей, и все же, окон-
чательное решение примет жюри конкурса.

Результаты конкурса будут сообщены до 1 марта.
В состав жюри входят: председатель комиссии Эвита

Подолец – заместитель директора Лудзенской Музыкальной
основной школы по учебной работе;

члены комиссии: Эрикс Чударс – руководитель
Отделения хорового дирижирования Резекненской
Музыкальной средней школы им. Я. Иванова; Янис Ивуланс
–депутат думы Лудзенского края; Инта Нагла – замести-
тель директора по учебной работе Лудзенской вечерней сред-
ней щколы; Айна Кайрова – педагог Лудзенской городской
гимназии, руководитель хорового кружка.

В соответствии с Положением конкурса, если работы, при-
сланные на конкурс, будут достаточно высокого уровня, луч-
шей будет присвоен статус гимна Лудзенского края.

Победители конкурса получат Благодарственные гра-
моты самоуправления Лудзенского края и денежные пре-
мии: 700 евро получит победитель конкурса, 200 евро и 100
евро – соответственно два других претендента, прислав-
шие лучшие работы.

Эрика Бондаренко, 
специалист по связям с общественностью

Фото: Светлана Римша, 
менеджер по связям с общественностью

самоуправления Лудзенского края.

Продолжится сотрудничество
соседних краев

11 января председатель думы Лудзенского края
Алина Генделе пригласила руководителей соседних кра-
ев, чтобы обсудить направления сотрудничества на 2017
год. На совещание прибыли председатель думы Лудзенского
края Юрис Домбровскис, председатель думы Карсавского
края Инара Силицка, координатор проектов общества
«Партнерство Лудзенского края» Сандра Палма и спе-
циалисты самоуправлений.

На совещании руководители самоуправлений рассмот-
рели порядок взаимных расчетов между самоуправлениями
за оказанные услуги в социальной сфере и сфере образо-
вания. Обсудили подачу заявок на проекты «LEADER», ход
реализации совместных проектов и планы на этот ка-
лендарный год. 

Уже в этом месяце продолжится работа специалистов са-
моуправления над совместными проектами.

Светлана Римша, 
менеджер по связям с общественностью

Почти 9 тысяч евро – 
на выполнение требований новых 
Правил пожарной безопасности 

1 сентября 2016 года вступили в силу пра-
вила Кабинета министров № 238 «Правила
пожарной безопасности».

В этих правилах кардинально изменен
метод расчета количества огнетушителей.
Ранее в правилах число огнетушителей
определялось в соответствии с количеством
огнетушащего состава на площадь поме-
щения. По новым правилам расчет не-
обходимого количества огнетушителей сле-
дует производить в зависимости от огне-
тушащей способности огнетушителя: А (го-
рение твердых веществ, сопровождаемое
тлением и В (горение жидких веществ, а
также сжижаемых твердых веществ) на
определенную площадь объекта. У угле-
кислотных огнетушителей не оценивает-
ся огнетушащая способность А. В связи
с чем на объектах, оснащенных большим
количеством углекислотных огнетушите-
лей, огнетушащая способность А, имею-
щихся в наличии огнетушителей, по но-
вым правилам расчета приближается к 0.

В результате, учреждения Лудзенского
края должны приобрести 260 новых ог-
нетушителей, общей стоимостью – 8900
eврo.

Предусмотрено расширение 
сети видеонаблюдения в г. Лудзе

В настоящее время в Лудзе установлено
9 камер видеонаблюдения, приобретенных
самоуправлением Лудзенского края. Этого
недостаточно, чтобы контролировать си-
туацию везде, где необходимо усиленное
внимание. Установка камер и содержание
сети в порядке обходится дешевле, чем вос-
становление поврежденного имущества.
Поэтому в дальнейшем будет увеличено ко-
личество камер видеонаблюдения. 

Чтобы усилить безопасность и обеспечить
общественный порядок в городе, само-
управление планирует в 2017 году выделить
1300 евро для установки камер видеона-
блюдения на 4 объектах г. Лудзы. 

Видеонаблюдение осуществляется в зо-
нах, где наиболее высока вероятность пра-
вонарушений, видеозапись является ве-
щественным доказательством. Камеры ви-
деонаблюдения помогают предотвратить на-
рушение общественного порядка. 

Напоминаем, что эффективнее всего обще-
ственный порядок можно обеспечить при ак-
тивном участии жителей Лудзы. Камеры ви-
деонаблюдения не могут фиксировать все на-
рушения в городе. Поэтому, сталкиваясь с лю-
быми нарушениями, требующими вмешатель-
ства полиции, просим жителей информировать
Государственную полицию по телефону 110. 

Сегодня, 26 января, на заседании думы
Лудзенского края будет принято реше-
ние об утверждении бюджета само-
управления на 2017 год. Уже информи-
ровали о планах в отдельных отраслях. 

На этот раз – о финансировании, пред-
усмотренном в бюджете самоуправления
на различные ремонтные работы.
Ремонт дворов многоквартирных домов, утеп-
ление, ремонт зданий в старой части города
– 100 000 €.
Ремонт квартир самоуправления – 20 000 €.
Ремонт кровли кинотеатра – 40 000 €.
Лестница на кладбище г. Лудза (ул. Кр.
Барона) – 7 000 €.
Обеспечение доступности здания думы – 10
000 €.
Очистка и благоустройство пруда в
Лудзенском парке – 15 000 €.
Пешеходная дорожка в городском парке – 30
000 €.
Игровая площадка в ДОУ «Теремок»
(“Namiņš”) – 20 000 €.
Игровая площадка в ДОУ «Сказочка»
(“Pasaciņa”) – 20 000 €.
Вечерняя средняя школа – 2 500 €.
Пилдская основная школа – 2 343 €.

Лудзенская средняя школа № 2 – 2 000 €.
Лудзенская городская гимназия – 6 850 €.
Спортивная школа (утепление зала для тя-
желоатлетов) – 18 904 €.
Спортивная школа (остальные ремонтные ра-
боты) – 5 740 €.
Гардеробные Лудзенского НД – 15 000 €.
Асфальтирование территории Лудзенского
НД – 20 000 €.
Ремонт душевых помещений ООО
«Лудзенский медицинский центр» (“Ludzas
medicīnas centrs”) – 5 000 €.
Ремонт пола в помещении Государственного
агентства социального страхования (ГАСС)
– 5 000 €.

Эти ремонтные работы будут прово-
диться только за средства самоуправ-
ления. 

Продолжая информировать жите-
лей о бюджете на 2017 год, в следующих
номерах «Вести Лудзенского края»
опубликуем информацию о софинан-
сировании самоуправлением различных
проектов. 

Эрика Бондаренко, 
специалист по связям с общественностью

Сегодня планируется принять 
бюджет самоуправления на 2017 год

В 2017 году Строительное управление
Лудзенского края планирует продолжать
участие в процессе разработки изменений
в документах Территориального планиро-
вания Лудзенского края на 2013 – 2024 гг.,
будет работать над внесением изменений в
правила использования и застройки тер-
ритории Территориального планирова-
ния. Будет пересмотрена и текстуальная, и
графическая часть правил.

Планируем пересмотреть и внести по-
правки в Обязывающие правила само-
управления Лудзенского края №1 от 28 ян-
варя 2010 года «Пошлина за получение офи-
циальных документов, разработанных ду-
мой самоуправления, заверенных копий до-
кументов и получение разрешения на строи-
тельство», разработав единую, с Зилупским
краем, систему расценок на услуги.

Для того чтобы облегчить администра-
тивное бремя для частных лиц в зонах с осо-
быми условиями использования территорий
(зоны охраны памятников культуры), пла-
нируем разработать правила или методи-

ку реновации фасадов, утепления фасадов
и кровли, замену покрытия кровли в охран-
ной зоне исторического центра Лудзы.
Возможно, будут разработаны и типовые
проекты заборов, что облегчит процесс со-
гласования документации. Согласовав с
Государственной инспекцией по охране па-
мятников культуры подобные решения или
желаемую цветовую палитру для фасадов,
строительное управление добьется того, что
жителям не нужно будет самим обращать-
ся в инспекцию. 

Будем работать над приведением в по-
рядок заброшенных территорий, это до-
вольно долгая и трудная процедура.
Ситуацию осложняет и то, что многие вла-
дельцы собственности живут за границей.

В целом планируем работать в привыч-
ном режиме, предоставляя жителям не-
обходимые консультации по вопросам
строительства.

Дарья КОЖЕВНИКОВА, 
руководитель Строительного 

управления - архитектор

Строительное управление – 
работаем в привычном режиме
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Судьба ООО «Ludzas medicīnas centrs» - один из самых актуальных во-
просов, волнующих общество в последние месяцы, с тех пор как
Министерство здравоохранения, взяв на себя обязательства оплачивать
гарантированный государством кредит, стало держателем долей капитала
вместе с самоуправлением Лудзенского края. 

В настоящее время для волнений нет оснований, поскольку в ближайшие
годы перемен в работе ООО «Ludzas medicīnas centrs» не ожидается.

Предлагаем читателям проследить, почему было принято такое решение.

Хронология событий:
от кредита под поручительство государства 

до передачи кредитных обязательств

В период с 2002 по 2007 год 11 больниц в Латвии получили ссуду под
поручительство государства для модернизации своих медицинских уч-
реждений. Среди них была и Лудзенская районная больница. Самую боль-
шую ссуду получили ГООО «Университетская клиническая больница име-
ни Паула Страдыня», ООО «Рижская Восточная клиническая универси-
тетская больница», многие психоневрологические больницы.

В 2006 году Лудзенская районная больница заключила кредитный до-
говор с Северным инвестиционным банком и договор с Министерством фи-
нансов о кредите под государственные гарантии на проект модернизации
больницы – 5,7 миллионов евро. 

Больницы начали выплачивать долги, но накопить деньги, чтобы по-
гасить кредит было трудно даже большим университетским больницам,
а не только небольшим медицинским учреждениям.

Лудзенская районная больница потеряла статус больницы неотложной
помощи.

Решение перенять обязательсва по уплате гарантированного государством
кредита вместо больниц, правительство приняло уже в 2015 году и вы-
делило на эти цели 5,7 миллионов евро из бюджета, в бюджете на 2016
год для этих целей уже было предусмотрено 7,78 миллионов евро. 

18 августа 2016 года правительство, рассмотрев сообщение Министерства
здравоохранения, приняло решение оплатить 10 больницам (в том чис-
ле - Лудзенскому МЦ) гарантированный государством кредит – с 2017 года
– это более чем 170 миллионов eврo (сумма 170 021 374 eврo – упомяну-
та в 53 статье Закона «О государственном бюджете на 2017 год».  Долг ООО
«Ludzas medicīnas centrs» на фоне этой суммы сравнительно небольшой
– 4,3 миллиона евро, но для нашей больницы - это большой финансовый
гнет. 

Чтобы Министерство здравоохранения могло погасить гарантирован-
ные государством кредиты, МЗ необходимо стать держателем долей ка-
питала медицинских учреждений и капитализировать гарантированные
государством кредиты.

Визит представителей Министерства

24 ноября 2016 года на встречу с жителями Лудзы самоуправление при-
гласило заместителя госсекретаря Министерства здравоохранения
Дайну Мурмане-Умбрашко и депутата Сейма, парламентского секрета-
ря МЗ Яниса Труповниекса. 

Они разъяснили ситуацию, подчеркнув, что медицинские учреждения
смогут предоставлять более широкий круг услуг, так как снизится дол-
говое бремя. Собственником ЛМЦ будет не только самоуправление, но и
государство. Также было подчеркнуто, что до 2019 года не предусмотре-
ны никакие существенные изменения в деятельности (в том числе и ЛМЦ)
больниц.

Во время этой встречи Алина Генделе и Юрис Атступенс высказали пред-
ложение о том, что самоуправлению должен принадлежать хотя бы 51%
долей капитала. На что Я. Труповниекс ответил, что разделение долей
соответствует финансовому вложению, у самоуправления это 42,27%.

28 декабря самоуправление Лудзенского края получило письмо МЗ об
обязательствах гарантированного государственного займа. В нем говорится,
что в соответствии с протоколом заседания МЗ от 18 августа 2016 года пла-
нируется капитализировать гарантированные государством кредиты ме-
дицинских учреждений, выполнив расчетные платежи не позднее 30 ян-
варя 2017 года.  

МЗ обратилось с просьбой к самоуправлению, как к держателю долей
капитала ООО ЛМЦ в максимально короткие сроки принять решение об
увеличении уставного капитала ООО ЛМЦ на 4 242 680 eврo(размер остав-
шейся суммы гарантированного государством займа).

Внеочередное заседание думы

В связи с этим 6 января 2017 года состоялось внеочередное заседание
думы Лудзенского края.  Единственный вопрос повестки дня на заседа-
нии – увеличение уставного капитала ООО ЛМЦ. Изменения фактиче-
ски определяет закон о государственном бюджете на этот год. Оценив все
обстоятельства, и основываясь на законодательстве, председатель думы
Лудзенского края Алина Генделе  порекомендовала согласиться с пред-
ложением об увеличении уставного капитала:

– Конечно, самоуправление хотело бы сохранить контрольный пакет,
но в настоящее время это невозможно. Законодательство определяет, для
каких целей самоуправление может брать государственный кредит, и для
этой цели самоуправление не имеет права его взять, это возможно толь-
ко для реализации проектов фондов ЕС. Лудзенский медицинский центр
старается зарабатывать, но прибыль от платных услуг составляет толь-
ко небольшую часть доходов. Уже анализировали, может ли ЛМЦ отдать
кредит. Это очень сложно. Несколько лет назад МЗ предлагало само-
управлению перенять гарантированный государством кредит, но наша фи-
нансовая ситуация этого не позволяла. У самоуправления и так уже есть
обязательства по кредиту для модернизации больницы. До 2037 года нам
надо вернуть 2,6 миллиона eврo.

Юрис Атступенс: – В настоящее время в нашем медицинском центре
80% прибыли - это доходы от государственных заказов, 8 –10% составляют
взносы пациентов и 10% – платные услуги. Такова реальная ситуация.
В том, что государство перенимает гарантированный государством кре-
дит, я не вижу угрозы работе центра. Мы не становимся государственным
капитальным обществом. Если МЗ планировало довести нас до банкрот-
ства,  то это они могли давно сделать.

Алина Генделе: – Есть соглашение с Государственным секретарем МЗ
К. Кетнером, что решение собрания участников ООО будет утверждено
только тогда, когда за него 100% проголосуют все участники.  Разработаны
поправки в уставе, и в новоую редакцию устава включен этот пункт. Это
дает гарантию, что без согласия самоуправления, изменений в работе ме-
дицинского учреждения не будет. Все важные решения принимаются на
собрании участников.Считаю, что согласие МЗ изменить устав – наше боль-
шое достижение.

Надеюсь, что у члена правления ЛМЦ будет больше возможностей до-
биться в Министерстве здравоохранения квот для реализации других пред-
ложений.

В заседании думы не участвовали Олита Баклане и Айварс
Мейкшанс.

Большинством голосов («за» голосовали А. Андреев, Ю. Атступенс, А.
Генделе, Л. Грейтане, Я. Ивуланс, Э. Мекшс, Э. Обрумане, С. Рюткинен,
Р. Воробьева) было принято решение увеличить уставной капитал ООО
«Ludzas medicīnas centrs».

Воздержались депутаты: В. Дыбанин, Е.Кущ, И. Лапшов, О. Петрова.
Возражения: поспешное решение, нет уверенности, что закон не будет из-
менен, что самоуправление теряет свое влияние на работу ЛМЦ.

16 января состоялось собрание участников ООО «Ludzas medicīnas centrs».  
После того. как 31 января сумма кредита будет перечислена на счет ЛМЦ

и ЛМЦ перечислит эти деньги для погашения кредита, ООО «Ludzas
medicīnas centrs» сможет обратиться в Регистр предприятий, чтобы утвер-
дить поправки в Уставе ЛМЦ. 

ООО «Ludzas medicīnas centrs» -  
два держателя долей капитала

Мнение врача: Отделения по уходу нужны
Врач Дагне Одиня в Лудзенской больнице работает уже с 1966 года и

пережила разные времена. Вот, что она думает по этому поводу:
Во-первых, очень хорошо, что успели построить новую больницу в Лудзе.

Разве люди не заслужили качественный уход? Кроме того, если больница
не была бы модернизирована, старые здания больницы не смогли бы прой-
ти сертификацию, и, вероятнее всего, она действительно была бы закрыта. 

Во-вторых, какие бы изменения не коснулись нашего медицинского цент-
ра, Отделение по уходу обязательно нужно сохранить. Где будут лечиться
наши пациенты с хроническими заболеваниями и те, кого региональные
больницы просто не могут принять. Даже семейные врачи из Резекне на-
правляют к нам пациентов. Отделение больницы заполнено. 

Министр здравоохранения Анда Чакша в одном из последних интер-
вью признает, что отделения по уходу в местных больницах необходимы.
Мы бы только хотели, чтобы было больше возможностей в Отделении по
уходу совместно с семейным врачом разработать план лечения, напри-
мер, чтобы мы могли направлять на обследование. Это – для удобства па-
циентов и эффективного лечения. В этом вопросе необходимо упорядо-
чить финансовую систему.

Сотрудничаем с семейными врачами и сейчас, но законодательство опре-
деляет, что Отделение по уходу только пассивный исполнитель. Это все
можно упорядочить, но это дожно быть на государственном уровне.

В-третьих, хотя большая часть долей капитала ООО «Ludzas
medicīnas centrs»

переходит в распоряжение Министерства здравоохранения, не вижу
в этом большой опасности. Государство вкладывает большие средства.
Своими силами оплатить кредит мы не могли бы. Нелогично было бы уч-
реждение закрыть. Если бы мы находились ближе к Риге, тогда может
быть эти здания и интересовали покупателей.

Что произойдет через много лет, мы не можем предвидеть, но в дан-
ный момент для ажиотажа нет оснований. 

Подготовила корреспондент Ванда ЖУЛИНА
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Уже с июня 2015 года самоуправление
Лудзенского края неоднократно обращалось
в Министерство экономики ЛР с предложе-
нием о внесении изменений в правилах КМ
№ 1013 «Порядок расчетов собственником
квартиры в многоквартирном жилом доме за
услуги, связанные с пользованием квар-
тирной собственностью».

23 сентября2016 годасамоуправлениеЛудзенского
края обратилось с письмом к депутату 12 Сейма
Александру Якимову. В письмесамоуправление по-
просилодепутата высказать свое мнениео правилах
КМ, которые определяют порядок расчетов собст-
венником квартиры в многоквартирном жилом доме
за услуги, связанные с пользованием квартирной собст-
венностью (в том числе за поставку и разницу в по-
треблении воды). Также самоуправление обратилось
с просьбой принять участие в дальнейшем решении
этоговопросас Министерством экономики, но эта про-
сьба была проигнорирована. 

В этом номере «Вести Лудзенского края», по про-
сьбе господина Якимова, публикуем в полном объе-
ме его ответ на письмо самоуправления
Лудзенского края.

Депутат 12 Сейма: необходимо 
целенаправленно выполнять пункт 19.1

правил
В ответном письме председателю думы

Лудзенского края Алине Генделе от 17.11.2016, де-
путат 12 Сейма Александр Якимов пишет: 

Отвечая на Ваше письмо, датированное 23 сен-
тября 2016 года, в котором Вы просите высказать
мнение о применении нормативов правил КМ №
1013 «Порядок расчетов собственником квартиры
в многоквартирном жилом доме за услуги, свя-
занные с пользованием квартирной собствен-
ностью» при расчете разницы в потреблении воды
и принять участие в дальнейшем решении этого
вопроса с Министерством экономики, могу сказать:
свое мнение, конкретное и ясное, я уже фактически
высказал в открытом письме «Жду ответа в Лудзас
земе» самоуправлению Лудзенского края, опуб-
ликованном уже 9 февраля 2016 года. 

Моя позиция не изменилась. «Ludzas
apsaimniekotājs», применяя законы и действуя в рам-
ках закона, должен работать в интересах жителей.

Такую возможность, на мой взгляд, предо-
ставляют пункты 19. и 19.1 правил КМ № 1013
«Порядок расчетов собственником квартиры в мно-
гоквартирном жилом доме за услуги, связанные
с пользованием квартирной собственностью».

19 пункт определяет «Если образуется разни-
ца между показаниями общего счетчика воды с
квартирными счетчиками, учитывая утечку
воды во время аварий и ремонтов (в дальнейшем
- разница потребления воды), производится пе-
рерасчет потребления воды.

Владельцы квартир платят разницу потреб-
ления воды в зависимости от количества отдельной
собственности» .

Далее следует пункт 19.1, который определяет:
«Порядок оплаты разницы воды, указанной в п.
19 не применяют, а распределяют между вла-
дельцами квартир (если таковые есть в доме), если: 

19.1.1  не подана информация о показаниях счет-
чика воды по меньшей мере за три месяца;

19.1 2. где в отдельных квартирах не установ-

лены счетчики воды;
9.1 3. где повторно не дана возможность управ-

ляющему проверить счетчики, при этом управ-
ляющий по меньшей мере за неделю письменно
сообщил о плановой проверке;

19.1. 4 если при проверке обнаружилось, что счет-
чики воды повреждены, они не герметичны, печа-
ти и пломбы повреждены или не были провере-
ны в течение трех месяцев после окончания даты
последней верификации (проверки).

Видим, что в пункте 19.1 законодатель ясно по-
казывает механизм разделения разницы по-
требления воды.  И там нет ни одного слова о том,
что после такого разделения должна быть разница
в потреблении воды. Этого не может быть, если
управляющая компания выполняет все требова-
ния правил КМ.  Если разница в потреблении воды
все-таки есть, это проблема управляющего.

Таким образом «Ludzas apsaimniekotājs» в своей
деятельности должен руководствоваться не пунк-
том 19, думая только о своих доходах, а пунктом
19.1, работая в интересах жителей.

Прошу мой ответ, а также письмо «Жду ответа
в Лудзас земе» (от 09.02.2016) опубликовать в из-
дании «Вести Лудзенского края».

В заключение хочу ещё раз подчеркнуть, что це-
ленаправленное и планомерное выполнение пунк-
та 19.1 исключает выполнение пункта 19 (что ясно
можем прочитать в тексте пункта 19.1), значит ис-
ключает и необоснованное начисление платы за
разницу в потреблении воды.

Таков ответ депутата 12 Сейма Александра
Якимова, который самоуправление получило по
почте 24 ноября 2016 года. 
Министерство: 19 пункт предусматривает 

общее регулирование, 
19.1 – специальное регулирование

В начале декабря самоуправление Лудзенского
края обратилось за разъяснениями в Министерство
экономики. В конце года был получен ответ
Министерства экономики, подписанный
Государственным секретарем Министерства эко-
номики Латвийской Республики Юрисом Стинка

Министерство экономики рассмотрело письмо
самоуправления Лудзенского края от 5 декабря
2016 года о применении правил КМ № 1013
«Порядок расчетов собственником квартиры в мно-
гоквартирном жилом доме за услуги, связанные
с пользованием квартирной собственностью» (в
дальнейшем – Правила) от 9 декабря 2008 года.

В соответствии с пунктом 14 правил, потребление
воды учитывают, используя счетчики.
Следовательно, обязанность владельцев опла-
чивать потребление воды по показаниям счетчи-
ков, установленных в отдельной собственности    

Также, если образуется разница между пока-
заниями общего счетчика воды с квартирными
счетчиками, учитывая утечку воды во время ава-
рий и ремонтов, производится перерасчет по-
требления воды.

Владельцы квартир платят разницу потреб-
ления воды в зависимости от количества отдельной
собственности. (19 пункт правил).

В свою очередь пункт 19.1 определяет, что по-
рядок оплаты разницы воды, указанной в п. 19 не
применяют, а распределяют между владельцами
квартир (если таковые есть в доме), если: 

-не подана информация о показаниях счетчи-
ка воды по меньшей мере за три месяца;

- где в отдельных квартирах не установлены
счетчики воды;

-где повторно не дана возможность управ-
ляющему проверить счетчики, при этом управ-
ляющий по меньшей мере за неделю письменно
сообщил о плановой проверке;

-если при проверке обнаружилось, что счетчи-
ки воды повреждены, они не герметичны, печа-
ти и пломбы повреждены или не были провере-
ны в течение трех месяцев после окончания даты
последней верификации (проверки).

Из вышеупомянутого вытекает, что разница по-
требления воды делится между такими владель-
цами квартир, из-за чьей деятельности или без-
деятельности невозможно определить оплачи-
ваемую ими часть услуг. Поэтому Правила пред-
усматривают, что владелец (владельцы) таких
квартир оплачивают разницу потребления воды. 

Из вышеупомянутого вытекает, что пункты19.
и 19.1 Правил определяют разный порядок рас-
чета разницы потребления воды, пункт 19 пред-
усматривает общее регулирование, когда все вла-
дельцы квартир жилого дома оплачивают разницу
в потреблении воды в зависимости от количества
отдельной собственности, в свою очередь пункт 19.1
предусматривает специальное регулирование, ког-
да разницу в потреблении воды оплачивает вла-
делец или владельцы квартир, которые не со-
блюдают требования Правил. Таким образом в слу-
чае, если появляется разница между показания-
ми общего счетчика воды с квартирными счет-
чиками и управляющий не констатировал, что есть
основание применить порядок расчета, опреде-
ленный пунктом 19.1 Правил, необходимо при-
менять порядок расчета разницы в потреблении
воды, предусмотренный пунктом 19 Правил.

Вывод
Получены два разъяснения, со ссылкой на пунк-

ты 19. и 19.1 Правил КМ. Ясно одно – кто-то дол-
жен оплачивать разницу в потреблении воды. 

В случае, если есть возможность найти лиц, на
которых можно возложить ответственность за раз-
ницу (упомянуты в пункте19.1 правил), ясно – они
и должны оплачивать разницу в потреблении воды.

В течение долгого периода времени ООО «Ludzas
apsaimniekotājs» удалось убедиться, что таких «ви-
новных» найти невозможно (у всех установлены
счетчики, все сдают показания счетчиков и т.д.),
но разница в потреблении воды все равно есть. И
в таком случае ООО «Ludzas apsaimniekotājs» дей-
ствует согласно 19 пункту Правил, и владельцы
квартир платят разницу потребления воды в за-
висимости от количества отдельной собственности. 

Надо напомнить – с сентября 2016 года ООО
«Ludzas apsaimniekotājs» установил новый поря-
док расчета: за разницу в потреблении воды на-
числяется не более 10% (технически обоснованное
метрологическое требование). Это решение ООО
«Ludzas apsaimniekotājs» было принято, так как
поступило письменное  предложение председателя
думы Алины Генделе от 01.09.2016 с просьбой рас-
смотреть такую возможность.

Разница потребления воды:
разъяснения депутата Сейма и Министерства

Aукцион недвижимого имущества
Самоуправление Лудзенского края проводит открытый устный аукцион по продаже недвижимого имущества с повышающим шагом:

Лицам, желающим принять участие в аукционе, нужно вне-
сти залог на расчетный счет самоуправления Лудзенского края
№ LV49HABA0551036353377, koд HABALV22, A/О Swedbanka.

С правилами аукциона можно ознакомиться в рабочие дни
с 8.00 до 12.00 и с 13.00 до 17.00 в самоуправлении Лудзенского
края в кабинете № 415, по адресу – ул. Райниса 16, Лудза.
Недвижимое имущество можно осмотреть в рабочие дни, пред-
варительно позвонив по тел. 65707410 или 26430058. 

Заявку на участие в аукционе необходимо подать после мо-
мента публикации объявления в газете «Латвияс Вестнесис»,
до 14.00 17 февраля 2017 года, в соответствии с правилами аук-
циона (каб. № 415, ул. Райниса 16, Лудза). Просьба к претен-
дентам, у которых есть преимущественное право покупки, в тече-
ние месяца с момента публикации уведомления в газете
«Латвияс Вестнесис», подать заявление о покупке недвижимости. 

Место проведения аукциона – ул. Райниса 16, Лудза, са-
моуправление Лудзенского края, (3-й этаж, малый зал).

Телефон для справок: 65707410; 26430058.
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В пятницу, 20 января, в Лудзенском
Народном доме предприниматели встре-
тились на мероприятии, во время которого
чествовали лауреатов конкурса «Приз
предпринимателей Лудзенского края 2016». 

(Начало на 9-ой полосе)

В сельскохозяйственной
отрасли – 10 претендентов

На фото – группа предпринимателей из
Бригской волости: Светлана Кузьмика,
Валентина Смирнова и Евгения Цветкова.

Больше всего претендентов выдвинуто в двух
номинациях, связанных с сельскохозяйствен-
ным производством – в каждой по 5 предпри-
нимателей.

Награду в номинации «Производитель
биологических продуктов года» было пред-
ложено вручить двум крестьянским хозяйствам:
«Pienenīte SG» из Пуреньской волости и «Nomales
mājas» из Нирзской волости, трем 3 претенден-
там, занимающимся хозяйственной деятель-
ностью: Валентине Смирновой (приусадебное
хозяйство «Mieriņi» из Бригской волости),
Антонине Рудуша и Евгении Цветковой.

Надо сказать, все претенденты достойны ува-
жения и награды. Каждое хозяйство сертифи-
цировано, активно работает и год от года рас-
ширяет свою хозяйственную деятельность. Эти
производители биологической продукции рабо-
тают в разных областях: пчеловодство, зерно-
водство, овцеводство, молоководство и животно-
водство.

Конкурсная комиссия побывала в каждом хо-
зяйстве. 

Победителем признано КХ «Nomales mājas»”
из Нирзской волости, которое занимается овце-
водством и животноводством. Владельцы –
Марите и Рихардс Мушко. Уже в течение 7 лет
в этом биологическом хозяйстве имеется соот-
ветствующий сертификат. У «Nomales mājas» 40
га своей земли, а также земля арендована. В на-
стоящее время в хозяйстве стадо из 130 овец, 40
голов крупного рогатого скота мясного направ-
ления.

На награду в номинации «Фермер года в жи-
вотноводстве/зерноводстве» выдвинули 5
кандидатов, занимающихся сельскохозяйствен-
ной деятельностью: Райвис Сяксте и Дмитрий
Шладт, ИК «Кристап Купревич», ООО «Lemuri»
и крестьянское хозяйство «Baltais stārķis».
Комиссия приняла решение присвоить две на-
грады – в отрасли зерноводства и отрасли жи-
вотноводства.

В отрасли зерноводства лучшим признано
ООО « Lemuri» из Иснаудской волости.
Владелец – Артур Дитля. Он вместе с отцом
Виктором Дитля зерновые выращивает на пло-
щади свыше 550 га в 4 волостях, и работая в этой
отрасли много лет, приобрел хороший опыт.

И другие претенденты достойны уважения:
Кристап Купревич из Нирзской волости выра-
щивает зерновые на площади в 100 га, в свою
очередь КХ «Baltais stārķis» (Светлана Кузьмика)
в Бригской волости создан на базе бывшего кол-
хоза «Padomju Latvija» и тоже занимается жи-
вотноводством. 

Райвис Сяксте – молодой человек, который в
своем приусадебном хозяйстве начал работать в
2015 году, параллельно с работой в пограничной
охране, он обрабатывает поля и выращивает мо-
лодняк, участвует в проектах.

В отрасли животноводства лучшим признан
Дмитрий Шладт (на фото), который уже третий
год в Крейчи Иснаудской волости занимается мяс-
ным скотоводством, начал с 3 животных, а теперь
в стаде 19 голов. Этот предприниматель в свое вре-
мя получил финансовую поддержку в размере 700
евро для строительства сарая от самоуправления
Лудзенского края (Д. Шладт участвовал в конкурсе
мини-проектов Лудзенского края).

«Новый коммерсант года»
– ООО «SAMS&KO»

В номинации «Новый коммерсант года» вы-
двинуто 4 претендента. 

ООО «SAMS&KO» из Истринской волости за-
нимается деятельностью в лесной отрасли.
Хозяйственная деятельность осуществляется в
Истринской и Бригской волости. На предприятии
работают многие местные жители.
Предприниматель Владимир Ульяновский за-
нимается животноводством (мясным скотоводством
в Бригской волости) и уходом за лесом, заготов-
кой древесины, заготовкой и реализацией дров.

На награду выдвинута цветочная студия
«Vanilla» предприятия «Aleksandrs M» в
Лудзе, которой руководит Линда Валуева.
Студия занимается флористикой, цветами и по-
дарками, а также оформлением интерьера к
праздникам.

На награду претендовал ИК «Prikulis» из
Рунденской волости (две заявки). Андрис
Прикулис – отличный мастер по деревообработке,
который изготавливает и реставрирует мебель и
предметы интерьера из дерева. Его мастерство,
во время реставрации мебели и интерьера
Большой Лудзенской синагоги, высоко оценили
специалисты.

Выдвинут на награждение Константин
Мухин, который хозяйственной деятельностью
в строительной области занимается с августа 2016
года. Молодой человек ремонтирует квартиры и
дома в Лудзенском крае, а также в Зилупском и
Резекненском крае.  В 2017 году трудоустроил од-
ного человека.

«Экспортер края» –
«Ariols»

На титул «Экспортер края» претендовали три
предприятия: ООО «Mauriņi 57», ООО «Ariols» и
ООО «ERA-M»”.

Владелец ООО «Mauriņi 57» Витаут Гоев в де-
ревообрабатывающей отрасли работает уже
много лет. Предприятие находится в Иснаудской
волости. ООО «Mauriņi 57»  занимается перера-
боткой бревен, изготовлением досок, производ-
ством тарной доски, изготовлением отделочного
материала, щепы. Около 800 м3 изделий в ме-
сяц экспортируется в Европейские страны, Китай
и Корею.

ООО «Ariols» многие годы занимается про-
изводством пищевых продуктов. Это одно из са-
мых крупных предприятий в Лудзенском крае,
с высоким уровнем объема экспорта.

ООО «ERA-M» занимается деревообработкой
в Лудзе и Нюкшской волости. На пятом месте сре-
ди работодателей края – 19 рабочих мест. Оборот
предприятия растет. Произведенная продукция
реализуется за рубежом.

«Торговец года» – магазины 
в Лудзе и поселках

В номинации «Торговец года» выдвинуты ма-
газин «CENTRS» ООО «Ludzas maiznīca» и ООО
«Gaišezers». Оба предприятия получили награ-
ду. Одно, как работающее на сельской террито-
рии, второе – в городе.

Магазин «Centrs» в Лудзе известен широ-
ким ассортиментом товара, успешно торгует про-
дукцией местных производителей.

Принято решение вручить приз и ООО
«Gaišezers» (Регина и Иван Микиянские), у них
сеть магазинов в Истринской и Рунденской во-
лости Лудзенского края, в Лудзе и в Зилупском
крае. Во многих поселках магазин ООО
«Gaišezers» – единственное предприятие
розничной торговли, «Gaišezers» званимается и
выездной торговлей.

Остальные награды
вручили известным
предпринимателям 

Награда «Домашний производитель года»
вручена известному в крае кондитеру – Mарите
Липской из Лудзы. Единственный известный,
официально зарегистрированный домашний про-
изводитель в Лудзенском крае.

В номинации «Туристическое предприятие
года» приз получило ООО «Ludzas amatnieku
centrs» (Эрикс Кондратс). Предприятие хорошо
известно за пределами Латгалии, предоставляет
услуги в области туризма. Предприятие помогает
реализовать продукцию местных производителей
в своем магазине, организует ярмарки, помога-
ет сохранить традиции предков и передать уни-
кальные знания будущему поколению.

В номинации «Инвестор края» выдвинут
только один претендент ООО «Lat Cosmetics»
из Лудзы (Евгений Лукашенок). В 2016 году за-
регистрирован уставной капитал предприятия в
размере более 1 миллиона евро. Предприятие про-
изводит и экспортирует уникальную косметику,
в конце года открыло в Лудзе студию здоровья,
где предлагают грязевые ванны, массаж и др.
услуги.

Награду в номинации «Дружественное мо-
лодежи предприятие» решено вручить ООО
«VELS» (Aрнолдс Якупанс). В автосервисе «VELS»
могут пройти практику и получить рабочее ме-
сто молодые специалисты, которые осваивают про-
фессию автомеханика и автослесаря в
Малнавском колледже и филиале Резекненского
техникума в Зилупе.

В мероприятии участвовали и предприятия,
не выдвинутые в конкурсе. На фото – владель-
цы КХ «Боровые» семья Сован из Истринской во-
лости.

Эрика Бондаренко, 
специалист по связям с общественностью 

Фото: Светлана Римша, 
руководитель общественных отношений

В Лудзе чествовали предпринимателей и крестьян
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Каждый год в начале ян-
варя на прием в само-
управление Лудзенского
края приглашают 20 стар-
шеклассников (10 -12 кл.),
которые по результатам I се-
местра получили высший
средний балл.

Учащихся поздравили
председатель думы края
Алина Генделе, руководи-
тель Управления образова-
ния, культуры и спорта
Сармите Гутане, замести-
тель председателя думы
Эдгарс Мекшс. Для каждо-
го самоуправление подго-
товило подарки: Подарочная
карта из магазина «Zvaigzne
ABC». 

Алина Генделе отметила, что
в этом году среди отличников
больше десятиклассников, в
прошлом году было больше уча-
щихся 12 классов.  Радует то, что
многие, постепенно улучшая
свои результаты, в рядах отлич-
ников в течение всех трех лет уче-
бы в средней школе.  В прошлом
году самый высокий средний
балл был у Мариса Лапшова из
ЛГГ – 9, 29. В настоящее время
Марис изучает медицину в вузе.  

В этом году самый высокий
средний балл был почти такой
же, как и в прошлом году – 9, 27.
Высший балл получили учени-
цы, которых в нашем крае хоро-
шо знают: Цира Толордава из 12
класса Лудзенской средней шко-
лы № 2 и Эрика Кузьмина из 10
класса Лудзенской городской
гимназии.  Обе девушки не толь-
ко отлично учатся, у них много

достижений и в других областях,
особенно в музыке.   

На втором месте в рейтинге от-
личников Артем Меркулов из 11
класса Истринской средней шко-
лы, его средний балл - 9,20.
Средний балл выше 9 – 9, 13, в
табеле у Виталия Анисимова,
ученика 11 класса ЛГГ.   

Результаты лишь немного
отличаются друг от друга (от 8,38
до 9,27).  Наверняка есть много
учеников, кроме тех 20, кого на-
градили, своей учебой доказы-
вающих, что серьезно работают
ради своего будущего. Награда
самоуправления – это стимул,
свидетельство того, что прилеж-
ный труд оценили. Спасибо
учителям и родителям. Только со-
трудничая друг с другом,  мож-
но достичь хороших результатов.

Традиционно среди 20 лучших
учащихся большинство из ЛГГ:
в этом году – 15; всегда пред-
ставлена Лудзенская средняя
школа № 2: в этом году – 4;

Истринскую школу, где в этом
году только один класс в группе
средних классов школы, пред-
ставляет 1 ученик.  Из 12 клас-
сов награждены 4 учащихся; из
10 и 11 классов – по 8.

Кроме упомянутых выше, на-
граждены учащиеся из ЛГГ:
Эрик Ощенков, Агнесе Калвите,
Линда Мичуле; Солвита
Дубровска, Агия Валайне, Угис
Узулниекс, Сандис Чернявскис,
Римантс Метланс, Валерия
Абакшина, Кристиана Копейка,
Мадара Козлова, Карина
Степанова, Линда Шаляпина;

Лудзенской средней школы №
2: Ника Стеймакова, Даниел
Горбачов, Владислав Терехов.

По завершении учебного года
самоуправление наградит и по-
бедителей олимпиад и конкурса
«Отличник края». 

Ванда ЖУЛИНА,
корреспондент

В Новый год исполняются
все желания! Даже самые
необычные! Это время чудес и
приятных сюрпризов! В
данный момент жизненные
обстоятельства такие, какие
есть, но может быть было бы все
по-другому, если каждый из
нас сделал бы хоть одно доброе
дело.

17 декабря 2016 года Елена
Труханова при поддержке
Объединения деловых женщин
порадовала 50 учеников
начальных классов Лудзенской
средней школы № 2. Елена
организовала поездку в Ригу,
где у детей была возможность
увидеть балет, осмотреть город,
детей угостили тёплым обедом
и, конечно, не обошлось без
встречи с Дедушкой Морозом и
подарков.

Детям очень понравилась поездка.
От всего сердца благодарим Елену за

праздник, который она подарила нашим детям.

Больше было бы таких предприимчивых и
творческих людей! Счастливого Нового Года! 

Родители учащихся 2а и 3а классов
Лудзенской средней школы №2

Начался сезон
олимпиад учебным

предметам
25 ноября прошла Олимпиада по био-

логии для учащихся 9-12 классов
Объединения Лудзенского, Карсавского,
Циблского и Зилупского краев. Задания по олим-
пиаде ученики выполняли в интернете, одно-
временно по всей стране, подключившись к ин-
тернет-сайту.

Всего в олимпиаде по биологии приняли уча-
стие 58 учеников, в том числе 28 из школ
Лудзенского края, 6 из школ Циблского края,
17 из школ Карсавского края и 7 из Зилупской
средней школы.

В группе 9 классов участвовали 20 уча-
щихся. В том числе 9 из школ Лудзенского края.
Результат, соответствующий 2 месту у Арниты
Блейве (Лудзенская городская гимназия, педагог
Инета Абрицка) и Лолиты Микиянской
(Пилдская основная школа, педагог Инесе
Романова). Благодарность у Лауры Эмилии
Позняк и Эрики Долгилевич из ЛГГ (пед. И.
Абрицка), Эрики Кайровой (Лудзенская сред-
няя школа № 2, пед. Елена Иониченок) и
Вероники Островской (Истринская средняя шко-
ла, пед. Раиса Вейкшане).

В группе10 классов участвовали 12 уча-
щихся, в том числе 5 из школ Лудзенского края.
Призовые места заняли воспитанники И.
Абрицкой, педагога из ЛГГ: 1 м. – Угис
Узулниекс, 3 м. – Сандис Чернявскис.

В группе 11 классов участвовали 15 уча-
щихся, в том числе 5 из ЛГГ (пед. И. Абрицка)
и 3 из Лудзенской средней школы № 2 (пед. Е.
Иониченок). Призовые места заняли воспи-
танники ЛГГ: 1 м. – Артур Сковна, 2 м. –
Виталий Анисимов, Благодарность – Aрвид
Шром. У воспитанницы Лудзенской средней
школы № 2 Ксении Якушенко – Благодарность.

В группе12 классов участвовали 11 уча-
щихся, в том числе 4 из ЛГГ (педагог Антонина
Тутина) и 2 из Лудзенской средней школы №
2 (пед. Е. Иониченок). 2 место заняли Айгар
Луцкан (ЛГГ) и Лига Романцане (ЛГГ), 3 м. –
Алисе Блейве (ЛГГ) и Вадим Егоров (Лудзенская
средняя школа № 2), Благодарность – Цира
Толордава (Лудзенская средняя школа № 2). 

13 января прошла Олимпиада по истории
для учащихся 9 и 12 классов. Количество
участников было небольшим: в группе 9 клас-
сов 9 учащихся из школ Карсавского и
Лудзенского краев, в группе 12 классов – толь-
ко 3 учащихся из Циблской средней школы,
Карсавской средней школы и Лудзенской го-
родской гимназии (ЛГГ).

Результаты в группе 9 классов: педагог ЛГГ
Инта Жейкаре подготовила к олимпиаде 3 уча-
щихся, у Эдгара ГРЕЙВУЛИСА - 1 место.
Педагог Пилдской основной школы Алла
Доля подготовила 2 воспитанников: Лолита МИ-
КИЯНСКА заняла 3 место, у Инесе НИКИТИ-
НОЙ – Благодарность.

У ученика 12 класса ЛГГ Айгара ЛУЦКАНА
– Благодарность (пед. И. Жейкаре).

16 января состоялась Олимпиада по ла-
тышскому языку и литературе для уча-
щихся 11 – 12 классов, в которой участвова-
ли 9 учащихся из 11 классов и 5 из 12 классов. 

ЛГГ представляли 3 учащихся из 11 классов
(педагог Дагмара БОЙЦОВА), из них у
Кристианы КОПЕЙКА – 1 место, у Юлии ГАР-
БУЗОВОЙ – Благодарность.  ЛГГ представля-
ли и 2 ученицы из 12 класса (педагог Лидия
КРОКША): у Лиги РОМАНЦАНЕ – 1 место, у
Лаймы ЛОЧМЕЛЕ – Благодарность.

В олимпиаде участвовал и один ученик 12
класса Лудзенской средней школы № 2.

17 января прошла Олимпиада по ин-
форматике для учащихся 11 классов (2
этап).

Участвовали 14 учеников, в том числе 8 уча-
щихся из ЛГГ и 2 из Лудзенской средней шко-
лы № 2. Лучшие результаты у воспитанников пе-
дагога ЛГГ Вии Завадской: Виталий АНИСИ-
МОВ – 1 место, Юлия ГАРБУЗОВА – 3 место,
Анастасия ГОЛУБОВА, Солвита ДУБРОВСКА
и Кристиана КОПЕЙКА – Благодарность.

Информацию обобщила Эрика
Бондаренко, 

специалист по связям с общественностью
самоуправления Лудзенского края

Праздничная поездка 50 детей в Ригу

От всего сердца
13 января в Иснаудском Народном доме со-

стоялось тематическое обучающее меро-
приятие «Отголоски старых песен»,
организованное обществом «Suprātka» в со-
трудничестве с Иснаудским Народным домом.

В мероприятии участвовали женский хор
«Jutrzenka» (дирижер Ирена Иванова, концерт-
мейстер Наталия Драгунова) Резекненского от-
деления Латвийского польского общества, обще-
ство «Madara» (руководитель Гунта Столере), ан-
самбль «Madara» (руководитель Инара Спрудзане,
концертмейстер Лаура Спрудзане) из Блонт ской
волости Циблс кого края, Лудзенское польское об-
щество и местное общество «Suprātka».  

Тема вечера - 60-ые годы. Песни, мода…

Музыканты Эдгар и Янис Каткевичи нашли та-
кую песню, которая затронула сердца всех при-
сутствующих. Инаре Микиян ской Якупане и Руте
Звиедре удалось вжиться в роль бабушек тех вре-
мен, Эрик Гутан исполнил песню своего сочи-
нения, Айна Казловска читала стихи Янины
Табуне, Янис Жук и многие другие делились вос-
поминаниями о детстве и юности. Песни и тан-
цы 60-ых объединили всех.

Весь вечер за музыкальным пультом находился
Агрис Обруманс. 

Большое спасибо всем. Выступали от всей
души. Особая благодарность ведущей меро-
приятия Инаре Микиянской Якупане.

Председатель общества «Suprātka» 
Бирута Ермака

Награждены лучшие старшеклассники
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13 и  14 января игроки команды СК «Latgols»
отлично провели две игры в Высшей Синот-Тип
лиге по гандболу.  Все же «Latgols» не смог удер-
жаться на второй позиции в турнире, так как в вос-
кресенье сильнейшие наши противники «Celtnieks
Rīga» одержали уверенную победу в последней игре
второго тура. 

В конце января четыре лучшие команды встре-
тятся в Лудзе в полуфинале розыгрыша кубка
Латвийской федерации гандбола.

13 января в выездной игре Высшей Синот-Тип
лиги СК «Latgols» со счетом 39:26 обыграл
MSĢ/LAT-98. 

14 января игра Высшей Синот-Тип лиги с чем-
пионом последних лет «Tenax», которая прошла
в Добеле, закончилась вничью – 26:26.

Дуэль двух команд «Tenax» в этом сезоне начал
убедительно, в первые минуты команде удалось
выйти вперед со счетом 4:0, позднее 6:0. Игроки
из Добеле были впереди в первой половине игры,
но в последние 8 минут игры уверенно сыграл
«Latgols», совершив отрыв 5:0, и счет стал 12:11
в пользу наших игроков.   

В начале второй половины игры опять уве-
ренную игру показали хозяева, и, забросив четыре
мяча подряд «Tenax» вырвался вперед – 15:12. И,
хотя лудзенским гандболистам неоднократно уда-
лось приблизиться к минимуму (18:17, 20:19, 23:22)
инициативу все еще сохраняли хозяева, которые
еще за семь минут до окончания игры были впе-
реди – 25:22. И все же два раза отличился Райвис
Горбунов, один раз Янис Павлович и на 57 минуте
«Latgols» сравнял счет – 25:25.  На предпоследней
минуте Нил Микельсон помог выйти вперед чем-
пионам, но в последние секунды до финальной си-
рены Аустрис Туминскис сравнял счет – 26:26.
Команда «Tenax» первый раз в этом сезоне сыг-
рала вничью, но сезон продолжает без поражений
– 13 побед и одна ничья.

После этих двух великолепных игр команда
«Latgols» с 22 очками заняла вторую позицию в
Высшей Синот-Тип лиге по гандболу (столько же
очков было и у «Celtnieks Rīga»). Но...

15 января завершился второй тур игр Высшей
Синот-Тип лиги по гандболу. В последней игре
встретились сильнейший наш противник
«Celtnieks Rīga» и «Vaiņode».  Эта игра была важ-
на для команды из Риги, чтобы завершить тур на
второй позиции. В этой игре «Celtnieks Rīga» одер-
жал победу со счетом 33:27. 

Таким образом команда «Celtnieks Rīga» с 23 оч-
ками второй тур завершила на 2 месте, обойдя
«Latgols» на одно очко! 

Примечание. 17 января ЛФГ получила со-
общение от судей, обслуживающих игру между ко-
мандами «Tenax» и  СК «Latgols», которая 14 ян-
варя  прошла в Добеле. В сообщении было ука-
зано, что не был обеспечен порядок во время игры,
были высказаны грубые обвинения в адрес судей
и игроков команды «Latgols». Оценив происхо-
дящее и руководствуясь положением о чемпионате
Латвии, регламенте штрафов ЛФГ, комиссия со-
ревнований ЛФГ приняла решение оштрафовать
команду из Добеле «Tenax» на 80 евро.  

ФОТО: Райвис Горбунов в игре против
«Tenax» забросил 10 мячей (фото Л. Гришане)

По информации ЛФГ подготовила 
Эрика Бонадренко, специалист по связям

с общественностью 
Более подробная информация: 

www.handball.lv

В выходные – розыгрыш
кубка Латвийской

федерации гандбола
2017

В эти выходные – 28 и 29 января – со-
стоится розыгрыш кубка Латвийской фе-
дерации гандбола 2017 среди женских и
мужских команд.

Розыгрыш кубка ЛФГ проходит уже третий
год подряд, но впервые за кубок ЛФГ будут сра-
жаться и женщины. В турнире стартуют четыре
лучшие команды по результатам первых двух
туров чемпионата Латвии.  Розыгрыш кубка
организуется по принципу «Final 4» – в первом
полуфинале 28 января встретятся облада-
тельницы первого и третьего места чемпионата
Латвии (по итогам двух туров), а во втором по-
луфинале – обладательницы второго и чет-
вертого места. На следующий день сражаться
за кубок будут победители полуфиналов.

28 января – полуфинал
игры полуфинала среди женщин:
в 13:00 – REIR Dobele и Jēkabpils SS,
в 15:00 – Stopiņu NHK и SK Latgols,
игры полуфинала среди мужчин:
в 17:00 – Celtnieks Rīga и HK Ogre/Miandum,
в 19:00 – Tenax Dobele и SK Latgols
29 января – финал
в 13:00 – финальная игра среди женщин,
в 15:00 – финальная игра среди мужчин.
16:30 –  награждение победителей.
Команды, попавшие в финал розыгрыша

кубка ЛФГ, будут награждены специальны-
ми призами, а команды победителей получат
кубок ЛФГ и денежные награды – 500 евро и
1000 евро в женской и мужской конкуренции
соответственно. Финальные игры розыгрыша
кубка ЛФГ среди женщин и мужчин будут де-
монстрироваться в прямом эфире ТВ
Sportacentrs.com.

Подготовила Эрика Бонадренко, специа-
лист по связям с общественностью

Более подробная информация:
www.handball.lv

Результаты соревнований
вдохновляют

Закончился традиционный Международный турнир по гандболу,
который организует Спортивная школа Лудзенского края. Гости и хо-
зяева турнира попрощались до следующего года. Соревнования сбли-
жают, помогают сдружиться спортсменам 5 стран, тренерам, получить
новый опыт.  

Конечно, принять сотни игроков - это большая ответственность для
организаторов. Директор Спортивной школы Елена Федорова благо-
дарит всех, кто помог в организации турнира: коллектив Лудзенской
средней школы №2, работников столовой Лудзенской средней школы
№ 2, коллективы гостиниц «Lūcija» и «Ludza», Эдгара Романовского
за «вкусные» призы, спортивный клуб «Латголс» и, конечно, само-
управление Лудзенского края.

Результаты соревнований:
В группе девушек 2003 года рождения участвовало 5 команд.
I место – Екабпилс;
II место – Гарлиава (Литва);
III место –  команда из Санкт-Петербурга.
Наши девушки на пятом месте.
В группе юношей 2003 года рождения – 9 команд.
I место –  СКА- Минск;
II место – Санкт-Петербург;
III место – Лудза (лучший игрок команды – Эндийс Кушнерс. Тренер

– Андрей Нарницкис; во время турнира командой руководили Анита
Пунцуле и Гунар Далибо).

В группе девушек 2001 года рождения – 5 команд.
I место – Гарлиава (Литва);
II место – Новополоцк;
III место – Лудза (лучший игрок – Елизавета Хаиндрава, тренер –

Кристине Клементьева).
В группе юношей 2001 года рождения – 7 команд.
I место – СКА- Минск (1 команда);
II место – СКА- Минск (2 команда);
III место – Лудза ( лучший игрок – Даниэл Подолец, тренер – Гунар

Далибо).
Команды противников были сильными, особенно – команды из

Беларуси. Радует, что завоевали медали, что с каждым годом растет
престиж турнира, и все участники турнира хотят вновь вернуться в наш
город. 

Это турнир был посвящен 840-летнему юбилею Лудзы. 

Ванда ЖУЛИНА, корреспондент

Команда СК «Latgols» 
играла отлично

Команда по спортивной
ходьбе – лучшая в Латвии

В этом году на чемпионате Латвии по спортивной ходьбе успешно стар-
товала команда воспитанников Спортивной школы Лудзенского края. Наши
спортсмены завоевали памятный кубок им. Зигурда Ирбе. Приз получает
команда, у которой больше всего призовых мест.

Команду представляли спортсмены из Лудзы, Зилупе и Карсавы – вос-
питанники Валерия Римша, Виты Тутиной и Виктория Кришана. Завоевано
три первых, четыре вторых и одно третье место. 

Анастасия Мошеренок включена в состав сборной Латвии и в феврале бу-
дет участвовать в международных соревнованиях в Минске.

Ванда ЖУЛИНА, корреспондент

Катаемся на катке в Лудзе!
Каток самоуправления

края обустроен в Лудзе, на
ул. Блауманиса 4 (терри-
тория школ).

Бесплатный каток от-
крыт для всех желающих
каждый день с 8.00 до 22.00. 

В утренние часы на кат-
ке проходят уроки спорта
для учащихся Лудзенской
средней школы №2 и
Лудзенской городской гим-
назии. Интерес к катку
большой. Надо использо-
вать каждый час, ведь не-
известно, как долго еще про-
держится лед. 

В настоящее время ка-
тание на коньках в Лудзе
популярнее катания на
лыжах. Энтузиасты спорта
ждут лыжную трассу.

Самоуправление
Лудзенского края приглашает всех, кто желает активно проводить свое сво-
бодное время, катаясь на коньках и играя в хоккей, радоваться долгожданной
зиме!
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Следующий номер информационного
издания «Вести Лудзенского Края» выйдет

21 февраля 2017 года.

Попросили главного специалиста
Управления образования, культуры и
спорта в области культуры Карину
Демко-Сенкане немного рассказать о
наиболее крупных мероприятиях в
крае, чтобы мы могли планировать свои
выходные и уже заблаговременно
пригласить гостей.  

2017 год – юбилейный  для Лудзы

Самое масштабное мероприятие в этом
году -  840-летний юбилей Лудзы.
Празднование будет проходить в течение
трех дней: 11, 12 и 13 августа. Первый день
посвящен молодому поколению: будут кон-
церты и для малышей, и для молодежи, ат-
тракционы в городском парке, дискотека.

В субботу с утра в старом городе откроется
ярмарка ремесленников, там же, на спе-
циально оборудованной сцене, выступят и
наши самодеятельные артисты, и гости.   

В этот же день на пляже у Лудзенского
Малого озера пройдет спортивный праздник.
Вечером все соберемся на эстраде в парке,
чтобы встретиться с Раймондом Паулсом и
насладиться его музыкой. Композитор уже
согласился выступить с концертом в Лудзе. 

После концерта, на танцевальном вече-
ре, выступит популярная группа, испол-
няющая шлягеры.

Воскресенье посвящено ценителям те-
атрального искусства, сможем увидеть вы-
ступления самодеятельных театральных
коллективов.

Подумали о том, чтобы на празднике го-
рода было бы чем заняться людям разных
поколений, чтобы мероприятия были раз-
нообразными. 

Цикл юбилейных мероприятий начнет-
ся уже 28 мая, когда на Замковой горе прой-
дет XX Латвийский фестиваль народной му-
зыки.  Ждем в гости исполнителей народ-
ной музыки и из других стран Балтии. 

Праздничное богослужение в честь
Лудзы и лудзенцев состоится за неделю до
праздника – 6 августа.

В конце июля пройдут Дни байкеров,
обычно в эти дни собирается большое ко-
личество зрителей. Думаю, традицией
станет молодежный рок-фестиваль. В этом
году он состоится 4 августа. 

Готовимся к 100-летию Латвии

Этот год будет ответственным для хоров,
танцевальных коллективов – пройдут от-
борочные смотры, и жюри определит побе-
дителей, которые примут участие в
Празднике песни и танца.   Фольклорные
группы готовятся к фестивалю «Балтика»,
который пройдет в Латвии в 2018 году.

28 октября впервые состоится Смотр са-

модеятельных театральных коллективов
Лудзенского края.

В первый раз планируем масштабнее от-
метить 4 мая. К участию в празднике «Baltā
galdauta svētki» в Лудзе приглашаются все
жители края. В этот день планируют поса-
дить саженцы дуба в городе и в волостях.

Следите за афишами: будет возможность
посетить концерты местных и приглашен-
ных артистов в Лудзенском НД. Есть свой
план мероприятий и в каждой волости. 

В 2016 году – мероприятия
государственного и

регионального масштаба

— Для меня прошедший год – период на-
копления опыта. Интересный и насыщен-
ный год.

Думаю, много слов признательности и
благодарности прозвучало в адрес Лудзы,
когда юные танцоры вернулись к себе домой
с фестиваля «Latvju bērni danci veda», про-
шедшего в нашем городе. Мероприятие та-
кого масштаба в Лудзе ещё не проводилось.
Рабочая группа организаторов под руко-
водством ЦДЮ доказала, что можем принять
у себя тысячи гостей, что и в маленьком го-
роде можно организовать мероприятие го-
сударственного масштаба. В прошлом году
в Лудзе прошли мероприятия и регио-
нального масштаба: фестивали Детских и
молодёжных фольклорных ансамблей
Северной Латгалии и Молодежных танце-
вальных коллективов Латгалии. Считаю, что
содержательным, интересным и
многообразным был фестиваль «Bīzī svātki».
Чтобы мероприятие прошло успешно, боль-
шую работу проделали работники культу-
ры и активисты волостей. Почти в каждой
волости прошло хоть одно мероприятие крае-
вого масштаба. Удался фольклорный
фестиваль «Gorūza», который состоялся в
Отделе под открытым небом музея.

Самоуправление оказало финансовую
поддержку 11 из 17 проектов, поданных на
конкурс Малых проектов в сфере культуры. 

Слышала много восторженных отзывов
о концерте Интарса Бусулиса на Празднике
города. Теперь, когда у нас есть современ-
ный, хорошо оснащенный НД, у нас боль-
ше возможностей, чтобы пригласить в Лудзу
известных артистов.  

Спасибо за работу всем руководителям НД
края, всем руководителям самодеятельных
коллективов, участникам самодеятельности,
всем, кто участвует в организации куль-
турной жизни и посещает мероприятия.
Пусть 2017 год будет богат яркими собы-
тиями! – желает Карина Демко-Сенкане.

Подготовила Ванда Жулина,
корреспондент

Запланированы разные мероприятия В пятницу, 27 января в 15.00
в Лудзенском краеведческом музее

открытие выставки предметов
быта средневековья,

представленных обществом 
Kroma kolna bruoliste

В Лудзенском Народном доме
28 января в 21.00

SPECIAL GUESTS: DJ ERIKS, 
ALEKSANDER, ANDREW SKY, DJ VEEP 

BEST MUSIC WEEKEND.
Вход: 3 €. FLYER 2 €. После 23.00 – 4 €.

1 февраля в 10:00 и в 14:00 
представление «Персефона» в 
Лудзенском народном доме. 
Вход бесплатный.
«Персефона» это поэтичная сказка, которая с по-

мощью теневого театра и кукол отображает известный
древнегреческий миф о Деметре и ее дочере Персефоне,
которую похищает бог подземного царства мертвых Аид.
В интерпретации творческой команды представления
сказка рассказывает также о природном ритме, време-
нах года и жажде человека к порядку вещей. Мы же меч-
таем, чтобы в хаосе, царящем вокруг нас, существова-
ли маленькие острова спокойствия, где на мгновение пе-
ревести дыхание, например, выпить чаю вместе с кем-
то, кого любим.

Творческая команда представления: Эва Красенска
(Чехия, сценография и задумка), Иоланта Знотиня,
Марика Чернявска, Айя Треймане (режиссура, актерская
работа, костюмы), Аустра Хаукс (видео проекции), Янис
Питенс (музыка).

Продолжительность представление 45 мин. Премьера
состоялась 18.03.2014. Постановку успешно показывали
на фестивалях в Латвии, Франции и Австрии.

Спектакль создавался обществом «Teātris azotē» (пер.
— Театр за пазухой).

Более подробная информация на домашней странице:
www.teatrisazote.lv

Спектакль «Охота на уток» в видео версии
29 января в 16.00 в Лудзенском народном доме еще небывалое мероприятие. Состоится

демонстрация представления «Охота на уток» в видео версии на большом экране. У нас
есть уникальная возможность увидеть представление Московского художественного те-
атра, в главных ролях которого Константин Хабенский и Михаил Пореченков.

Телеканал «Kультура» снял спектакль на высоком профессиональном уровне, что поз-
воляет зрителям наслаждаться игрой актеров.

Билеты стоимостью в 5 EUR можно приобрести каждый день в кассе Народного дома
с 17.00-18.00.

Приходите, оцените!
Директор Народного дома В . Разумовска

В Цирмской
библиотеке

9 февраля в 16.30 –
разговор 

о безопасном
интернете.

Молодежный
вечер отдыха

«О, Купидон!»
в Тутанах, в ДК –

18 февраля в 21.00.

Соревнования
по подледной

рыбалке
18 февраля с 10.00 по 13.00 – 

на Большом Кивдоловском озере 
(в Пуреньская волость).
Регистрация участников –

с 9.00 до 10.00.
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